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Protokół z XXXIV sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

24 czerwca 2021 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18 

 
 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2020 r.  
http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy/ 

4. Debata nad raportem o stanie Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania.  

6. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2020.  
http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/ 

7. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2020.  
http://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe/ 

8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu. 
http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio 

9. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  
http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/ 

10. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

12. Dyskusja. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  

z wykonania budżetu.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

 

PRZERWA 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/313/21 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

28 stycznia 2021r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „ Suchy 

Las – budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Śnieżnej”.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia  

pn.: „Chludowo – budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Słonecznej”.  

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVII/181/16 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

24 marca 2016 roku w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las  

na 2021. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2021-2031. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Suchy Las  

na rok szkolny 2021/2022.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2428P – ul. Lipowa  

w m. Golęczewo.  
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24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem 

Poznań, Gminą Czerwonak, Gminą Murowana Goślina oraz Gminą Suchy Las w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego.  

25. Przyjęcie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

26. Informacje: 

• Wójta Gminy, 

• Przewodniczącej Rady Gminy, 

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

• Przewodniczących Komisji Rady. 

27. Interpelacje i zapytania Radnych. 

28. Wolne głosy i wnioski.  

29. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1.  
Otwarcie sesji.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las A. Ankiewicz otworzyła XXXIV sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 24 czerwca 2021 r. o godz. 16:30 witając Radnych oraz gości.  

 

Przewodnicząca A. Ankiewicz poinformowała, że sesja Rady Gminy Suchy Las była transmitowana  

on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie esesja.tv pod linkiem 

https://esesja.tv.transmisjezobrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie z transkrypcją będzie 

udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa się poprzez stronę 
internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać  
się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony 

danych osobowych.  

 

Ad. 2.    

Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las A. Ankiewicz stwierdziła, że obrady sesji są prawomocne.  

W trakcie sesji obecnych było 13 Radnych. W sesji udziału nie wzięli Radni M. Przybylski  

i W. Majewski.  

 

Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zapytała o ewentualne uwagi do porządku obrad sesji.  

 

Radny T. Sztolcman zgłosił wniosek odnośnie uzupełnienia porządku obrad o apel Rady Gminy  

do Wójta Gminy w sprawie przyznania specjalnej nagrody „Dębowego Liścia” za rok 2020 

Mieszkańcom gminy Suchy Las za postawę solidarności międzyludzkiej w obliczu pandemii  

COVID-19.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie ws. przyjęcia wniosku zgłoszonego 

przez Radnego T. Sztolcmana w sprawie uzupełnienia porządku obrad o apel Rady Gminy Suchy Las.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Wniosek Radnego T. Sztolcmana został przyjęty jednogłośnie.  
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Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz poinformowała, że projekt apelu będzie miał nr 26 w porządku 

sesji i zostanie zamieszczony przed punktem dotyczącym informacji Wójta Gminy.  

 

Przewodnicząca A. Ankiewicz zapytała o ewentualne kolejne uwagi do porządku obrad sesji.  

 

W związku z brakiem uwag do porządku sesji, Przewodnicząca A. Ankiewicz przeszła do kolejnego 

punktu.  

 

Nowy porządek sesji.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2020 r.  
http://bip.suchylas.pl/298/raport-o-stanie-gminy/ 

4. Debata nad raportem o stanie Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania.  

6. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2020.  
http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/ 

7. Przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2020.  

http://bip.suchylas.pl/93/sprawozdania-finansowe/ 

8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu. 
http://bip.suchylas.pl/90/opinie-rio 

9. Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  
http://bip.suchylas.pl/94/sprawozdania-opisowe/ 

10. Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

12. Dyskusja. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  

z wykonania budżetu.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

 

PRZERWA 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/313/21 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

28 stycznia 2021r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „ Suchy 

Las – budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Śnieżnej”.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia  

pn.: „Chludowo – budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Słonecznej”.  

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVII/181/16 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

24 marca 2016 roku w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las  

na 2021. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2021-2031. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Suchy Las  

na rok szkolny 2021/2022.  
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23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2428P – ul. Lipowa  

w m. Golęczewo.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem 

Poznań, Gminą Czerwonak, Gminą Murowana Goślina oraz Gminą Suchy Las w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego.  

25. Przyjęcie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

26. Apel Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie przyznania specjalnej 

nagrody „Dębowego Liścia” za rok 2020 Mieszkańcom gminy Suchy Las za postawę 
solidarności międzyludzkiej w obliczu pandemii COVID-19. 

27. Informacje: 

• Wójta Gminy, 

• Przewodniczącej Rady Gminy, 

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

• Przewodniczących Komisji Rady. 

28. Interpelacje i zapytania Radnych. 

29. Wolne głosy i wnioski.  

30. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3.   
Przedstawienie raportu o stanie Gminy za 2020 r.  

 
Wójt G. Wojtera podkreślił, że raport o stanie Gminy za 2020 r. został udostępniony mieszkańcom  

i wszystkim zainteresowanym podmiotom. Raport został opracowany przez WOKiSS na podstawie 

danych przygotowanych przez pracowników Urzędu, w oparciu o wytyczne uprzednio przedstawione 

przez Radę Gminy. Wójt zaznaczył, że nie ma potrzeby szczegółowego przedstawiania raportu, 

ponieważ został wcześniej udostępniony w BIP. Gdy w 2017 r. zostały uchwalone zmiany ustaw 

samorządowych odnośnie wprowadzenia obligatoryjnych raportów o stanie jednostki samorządu 

terytorialnego na poszczególnych szczeblach samorządu, zastanawiano się nad sensem powielania 

informacji, które są przedstawiane w sprawozdaniu finansowym Gminy. Część spraw opisana w tych 

dwóch dokumentach jest bardzo podobna. Zdaniem Wójta, generalnie ponad 90% spraw, którymi 

zajmuje się samorząd gminny jako zadaniami własnymi są to kwestie związane z wydatkowaniem 

środków publicznych. Wójt wskazał najważniejsze zadania gminy, ze szczególnym uwzględnieniem 

działań realizowanych w tzw. obszarach miękkich, np. współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

Rok 2020 r. był okresem wyjątkowym, z zupełnie nowymi problemami i wyzwaniami. Jednak, Urząd 

Gminy i WOKiSS starały się nadmiernie kwestii pandemii w raporcie nie uwypuklać. Życie społeczno 

– gospodarcze Gminy i jej mieszkańców jest dużo bogatsze od kwestii, które ujęte są w sprawozdaniu 

finansowym. Skupienie się na najważniejszych sprawach Gminy i jej mieszkańców  

jest bardzo istotne i potrzebne. Wójt stwierdził, że właśnie te sprawy znalazły się w raporcie. Raport  

o stanie gminy w połączeniu ze sprawozdaniem finansowym tworzą pełnym obraz funkcjonowania 

gminy w roku 2020. Następnie, Wójt podziękował Radzie Gminy za pracę związaną  
z przygotowaniem wytycznych do raportu, a także wyraził podziękowania dla osób, które brały udział 

w opracowaniu tego dokumentu.  

 
Ad. 4.     

Debata nad raportem o stanie Gminy. 
 
Radna J. Radzięda zapytała o kwestię strategii rozwoju Gminy Suchy Las w 2020 r., jako jednego  

z rozdziałów raportu o stanie gminy. Radna zwróciła się do Wójta Gminy z pytaniem o podsumowanie 

realizacji strategii rozwoju do roku 2020.  
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Wójt G. Wojtera poinformował, że podsumowanie dotychczasowej strategii nastąpi w nowej strategii. 

Podsumowanie realizacji strategii nie może odbyć się w krótkiej wypowiedzi, gdzie padłyby tylko 

wskaźniki stopnia realizacji strategii w poszczególnych obszarach. 

 

Radna J. Radzięda poruszyła sprawę rewitalizacji i programu rewitalizacji, o którym mowa w pkt 11 

raportu. Radna zapytała, czy przystąpiono do procesu aktualizacji programu rewitalizacji i jaki jest 

poziom realizacji zadania ujętych w programie rewitalizacji.  

 

Wójt G. Wojtera stwierdził, że obecnie powoływany jest zespół ds. rewitalizacji, który przygotuje 

odpowiednie dokumenty, które także zostaną przedstawione Radzie Gminy.  

 

Radna J. Radzięda zaznczyła, że program rewitalizacji został uchwalony ok. 3 – 4 lata temu. Radna 

dopytywała, czy wypowiedź Wójta powinno się rozumieć, że dopiero po 4 latach powoływany  

jest zespół konsultacyjny dotyczący rewitalizacji.  

 

Wójt G. Wojtera poinformował, że gminny program rewitalizacji był realizowany. W pkt 11 raportu 

została przedstawiona tabela, która świadczy o realizacji tego programu. Istnienie tego zespołu  

nie przesądza o realizacji lub braku realizacji programu. Dotychczas funkcjonował zespół, którego 

przewodniczącym był R. Urbaniak i zespół ten realizował program, czego efekty zostały 

zaprezentowane w raporcie. Obecnie powoływany jest zespół, który składał się będzie nie tylko  

z pracowników Urzędu Gminy, ale z szerszego grona osób. Zespół w poszerzonym składzie będzie 

dawał więcej możliwości realizacji programu.  

 

Radna J. Radzięda odniosła się do opisu działalności spółki GCI, który znalazł się w raporcie za 2020 

rok i zacytowała jedno ze zdań tego opisu. Radna zaznaczył, że niedawno pojawiła się deklaracja 

Wójta, że ta spółka przygotowywana jest do sprzedaży. Według raportu, GCI jest spółką, która 

dynamicznie się rozwija i umacnia swoją pozycję na rynku względem konkurencji. Odnosząc się do 

treści raportu, Radna zapytała, dlaczego Gmina planuje zbyć udziały w tak dobrze funkcjonującej 

spółce.  

 

Wójt G. Wojtera podkreślił, że jego zdaniem opis spółki GCI nie mógłby przedstawiać spółki  

w negatywnym świetle. Właściciel, który zamierza zbyć jakąkolwiek rzecz powinien ją przedstawiać 
jak najlepiej. Spółka się rozwija, pozyskuje nowych klientów i stara się świadczyć swoje usługi  

na najwyższym poziomie. Z pewnością mogą występować różne zastrzeżenia na linii spółka – klient, 

ale to jest naturalna sprawa. Gmina jako właściciel podsumowała działalność spółki właśnie tak,  

jak w opisie, który znalazł się w raporcie o stanie gminy.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zaznaczyła, że w opisie dotyczącym spółki GCI brakuje,  

m.in. informacji o liczbie nowych abonentów, którzy zostali przyłączeni w 2020 r. Takie dane 

pozwalałyby zweryfikować informacje o rozwoju spółki. Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że w 

danych ze spółki Aquanet S.A. wynika liczba wykonanych przyłączy oraz wskaźnika skanalizowania. 

Przewodnicząca Rady zaapelowała, aby w przyszłorocznym raporcie takie dane odnośnie spółki GCI  

się znalazły.  

 

Wójt G. Wojtera poinformował, że przekazanie danych, o których wspomniała Przewodnicząca Rady 

może się odbyć w ramach pozyskania wiarygodnych informacji zweryfikowanych przez radę 
nadzorczą w związku z procesem zatwierdzania sprawozdania zarządu i sprawozdania finansowego  

za dany rok obrotowy. Zwyczajne zgromadzenie wspólników zatwierdzające sprawozdania  

z działalności spółki za 2020 r. planowane jest na lipiec br. więc raczej na obecnym etapie mogłyby 

zostać przekazane ogóle dane o ilości abonentów czy zrealizowanych inwestycjach. Jednak, wyniki  

za rok obrotowy 2020 r. nie zostały zatwierdzone przez zgromadzenie wspólników jako organ 

właścicielski.  
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Przewodnicząca Rady Gminy podkreśliła, że pytała wyłącznie o dane dotyczące wykonanych nowych 

przyłączy i pozyskanych nowych abonentów w 2020 r., a nie o dane finansowe.  

 

Radny M. Bajer poruszył kwestię budowy kanalizacji sanitarnej. Radny stwierdził, że zdarzają  
się sytuacje, że określona część Golęczewa jest skanalizowana, a w jednej ulicy pośrodku terenu, 

który został skanalizowany nie wybudowano kanalizacji. Zdaniem Radnego taka sytuacja jest bardzo 

dziwna. Radny zapytał, z czego wynikają takie działania.  

 

Wójt G. Wojtera zapytał jaką konkretnie ulice w Golęczewie miał na myśli Radny M. Bajer. 

 

Radny M. Bajer poinformował, że chodziło mu o ul. Wiśniową w Golęczewie, a także  

o ul. Ogrodową w północnej części Golęczewa.  

 

Wójt G. Wojtera zaznaczył, że bez dokładnego sprawdzenia tej kwestii nie może udzielić odpowiedzi. 

Wójta zaznaczył, że wspólną analizę odnośnie budowy kanalizacji w Golęczewie przeprowadziły 

Gmina, Aquanet S.A. oraz firma, która opracowała koncepcję budowy kanalizacji w Golęczewie i w 

Zielątkowie i aby udzielić szczegółowych wyjaśnień należy powrócić do tej analizy. Wójt 

poinformował, że w kolejnym tygodniu planowane jest spotkanie z mieszkańcami w Golęczewie  

w kwestii kolejnego etapu prac kanalizacyjnych i ta kwestia, o której wspominał Radny M, Bajer 

zostanie wyjaśniona właśnie na tym spotkaniu.  

 

Radny M. Bajer stwierdził, że problem ul. Wiśniowej i ul. Ogrodowej to jest jednostkowy przypadek  

w kontekście dyskusji nad raportem o stanie gminy. Radny zaznaczył, że poruszając tę kwestię 
chodziło mu przede wszystkim o zasadę, że jeżeli dany obszar miejscowości jest kanalizowany,  

to powinno się obejmować tymi pracami wszystkie ulice w tym rejonie.   

 

Wójt G. Wojtera wyjaśnił, że raport o stanie gminy dotyczy przede wszystkich przedsięwzięć i zadań, 
które zostały zrealizowane. Raport z reguły nie dotyczy kwestii, które nie zostały wykonane. Według 

Wójta rolą raportu jest pokazanie stanu faktycznego, a nie wyjaśnianie dlaczego pewnych zadań  
nie udało się zrealizować. Wójt podkreślił, że być może wystąpiły pewne okoliczności techniczne, 

które wpłynęły na rezygnację z budowy kanalizacji w konkretnej ulicy. Każda, indywidualna sytuacja 

powinna zostać wyjaśniona.  

 

Radny T. Sztolcman podkreślił, że raport za 2020 r. jest zdecydowanie bardziej obszerniejszy  

niż raport za 2019 r. Raport stanowi swoisty gminny rocznik statystyczny. Radny stwierdził, że z 

raportu wynika np., iż w Zielątkowie występuje 240 gospodarstw domowych, z których 235  

jest przyłączonych do sieci wodociągowej i 149 do sieci kanalizacji sanitarnej. Z drugiej strony liczba 

odbiorców gazu wynosi 169, co może świadczyć, iż ok. 70 odbiorców nie ma gazu i prawdopodobnie 

takie nieruchomości ogrzewane są węglem. Takie czytanie raportu może pokazać bardzo ciekawe 

dane.  

 

Radna J. Radzięda podkreśliła, że w raporcie o stanie gminy nie ma informacji odnośnie działalności 

Straży Gminnej. Radna poprosiła Wójta o podsumowanie pracy Straży Gminnej w 2020 r. Ponadto, 

Radna zwróciła uwagę na kwestię promocji gminy zawartej w raporcie. W dokumencie tym wskazano 

m.in., że Gmina wydaje gminną gazetę, ale korzysta również z innych komercyjnych gazet 

ukazujących się na rynku lokalnym. Zdaniem Radnej J. Radziędy w raporcie brakuje informacji  

o wysokości środków finansowych, które wydatkowane są na Gazetę Sucholeską i na inne gazety. 

Radna zapytała o koszty opracowania raportu przez WOKiSS oraz o sposób przygotowania raportu,  

tj. jaki był zakres zadań przy powstawaniu tego dokumentu dla pracowników Urzędu, a jaki  

dla WOKiSS.  
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Wójt G. Wojtera poinformował, że koszty przygotowania raportu o stanie gminy przez WOKiSS 

wynosiły ok. 10 000 zł. WOKiSS przygotowuje raport w 3 kategoriach: niska, średnia i wysoka.  

Dla Gminy Suchy Las został opracowany raport w kategorii średniej. Informacje i dane dla WOKiSS 

przygotowali pracownicy Urzędu, co jest zupełnie naturalną sprawą. Raport o stanie gminy pokazuje 

jak realizowane są poszczególne zadania i zdecydowanie mniej traktuje o kwestiach finansowych. 

Informacje dotyczące wydatków na promocję gminy można odnaleźć w sprawozdaniu z wykonania 

budżetu. Z pewnością Komisja Rewizyjna badając wykonanie budżetu przeanalizowała te dane. Wójt 

podkreślił, że poza Gazetą Sucholeską, Gmina korzysta z usług Sucholeskiego Magazynu 

Mieszkańców Gminy, Twojego Tygodnia Wielkopolski oraz okazjonalnie z wydawnictw regionalnych  

i ogólnopolskich. Wójt zaznaczył, że raporty z pracy Straży Gminnej są co miesiąc omawiane przez 

zespół ds. bezpieczeństwa, który powstał ok. 3 lat temu. W pracach tego zespołu uczestniczą 
wszystkie podmioty publiczne, które na terenie gminy zajmują się kwestiami bezpieczeństwa, w tym 

Straż Gminna. Wójt podkreślił, że ocenia działalność Straży Gminnej pozytywnie. Zdaniem Wójta 

obecnie trudno wyobrazić sobie funkcjonowanie Gminy bez Straży Gminnej i dotyczy to bardzo 

różnych obszarów działań, m.in. ochrony środowiska, porządku publicznego czy ochrony 

bezpieczeństwa. Straż Gminna miała także wyznaczone nowe zadania związane z sytuacją 
epidemiczną.  
 

Radna J. Radzięda stwierdziła, że celem raportu o stanie gminy jest pokazanie wszystkich 

najważniejszych informacji o działalności gminy w jednym dokumencie. Rada Gminy w uchwale  

o wytycznych do raportu wskazała na konieczność ujęcia w raporcie listy załączników. Niestety,  

w raporcie za 2020 r. znalazły się na tej liście tylko dwa załączniki. Zdaniem Radnej, raport mógłby 

zostać co najmniej o połowę zmniejszony jeżeli zastosowano by się do wytycznych z uchwały Rady 

Gminy. Część informacji, które znalazły się w raporcie nie są istotne z punktu widzenia mieszkańców. 

Według Radnej J. Radziędy w raporcie są braki w zakresie podstawowych danych finansowych,  

np. odnośnie kwot wydatkowanych na ogłoszenia prasowe zlecane przez Urząd Gminy czy kosztów 

funkcjonowania Gazety Sucholeskiej. Ponadto, Radna podkreśliła, że z raportu mieszkańcy w ogóle 

nie mogą się dowiedzieć o funkcjonowaniu Straży Gminnej. Straż Gminna jako bardzo istotna 

jednostka realizująca zadania gminne powinna zostać opisana w raporcie o stanie gminy w rozdziale 

dotyczącym bezpieczeństwa.  

 

Wójt G. Wojtera zaznaczył, że Straż Gminna wchodzi w skład struktury organizacyjnej Urzędu 

Gminy, czyli jest komórką organizacyjną Urzędu. W związku z tym, Straż Gminna nie została  

w raporcie potraktowana indywidualnie, podobnie jak inne komórki organizacyjne Urzędu. Ocenie 

podlega Urząd Gminy w całości jako jednostka organizacyjna. Gdyby Straż Gminna była oddzielną 
jednostką organizacyjną, to wówczas należałoby ją wyróżnić w raporcie. Opisane w raporcie 

Ochotnicze Straże Pożarne są podmiotami oddzielnymi i należy je odróżnić od Urzędu Gminy. 

Zdaniem Wójta, nie ma możliwości wyodrębnia kosztów, które dotyczą funkcjowania Gazety 

Sucholeskiej. Na wydatki Gazety Sucholeskiej składają się kwoty w różnych pozycjach budżetowych, 

co wynika choćby z faktu, że etatowi redaktorzy tej gazety są pracownikami Urzędu Gminy. Poza tym 

redaktor naczelna Gazety Sucholeskiej zajmuje się nie tylko kwestiami związanymi z gazetą, ale także 

realizuje niektóre zadania z zakresu promocji gminy. Wszystkie kwoty znajdują się w sprawozdaniu 

finansowym. Ujmowanie i zbieranie wszystkich kwot z wszystkich pozycji budżetowych w raporcie  

o stanie gminy byłoby mało przejrzyste. W pozostałych tytułach prasowych Urząd wykupuje strony  

z przeznaczeniem na publikację ogłoszeń, obwieszczeń czy kondolencji.  

 

Radna J. Pągowska stwierdziła, że 2020 r. był to trudny rok czasu pandemii, który wymusił przestoje 

w normalnym funkcjonowaniu niektórych gminnych podmiotów, jak choćby CKiBP czy GOS. 

Jednostki te wykorzystały ten okres m.in. na przeprowadzenie zaległych prac czy przeglądów. Radna 

nadmieniła, że porównując poprzednie raporty o stanie gminy z raportem za rok 2020 r. należy uznać, 
ze pierwszy raport za rok 2018 r. był najlepszej jakości, kolejny raport za 2019 r. można ocenić słabo, 

a obecny raport za 2020 r. wyczerpuje wiele najistotniejszych kwestii dla funkcjowania Gminy.  
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Z pewnością w tym dokumencie można odnaleźć pewne braki, ale ogólnie można go ocenić 
pozytywnie. Oceniając raport z punktu widzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego należy podkreślić, że w raporcie znalazło się bardzo dobre opracowanie w zakresie 

planowania przestrzennego, które zawiera wiele ciekawych danych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. Radna zaznaczyła, że pozytywnie należy ocenić części raportu  

o stanie gminy dotyczące: 

- wykorzystania gminnego zasobu nieruchomości,  

- realizacji postepowań z zakresu ustalania opłat adiacenckich (ustalono 171 opłat na łączną kwotę 
505 000 zł) i opłat planistycznych, 

- ochrony zabytków,  

- utrzymania porządku i czystości,  

- gminnych spółek prawa handlowego.  

Radna odniosła się także do części raportu dotyczącej realizacji zadań inwestycyjnych w okresie 

pandemii. Okres ten był związany z ostrożnym wydatkowaniem środków finansowych na zadania 

majątkowe. Radna wskazała na najważniejsze przedsięwzięcia wykonane w 2020 r. Poza tym, Radna 

zaznaczyła, że tabele dotyczące zadań zleconych gminie oraz obejmujące dofinansowanie zadań 
realizowanych przez organizacje pozarządowe w ramach pożytku publicznego zostały przygotowane 

w sposób zbyt rozwleczony i nie do końca zostały prawidłowo sformatowane. Radna J. Pągowska 

zwróciła uwagę na nowe kwestie, które zostały ujęte w raporcie, tj. sprawy konsultacji społecznych 

przeprowadzanych w 2020 r. oraz Młodzieżową Radę Gminy. 

 

Następnie, Przewodnicząca Rady Gminy poinformował, że do dyskusji nad raportem o stanie gminy 

spośród mieszkańców zgłosiła się p. A. Ohirko – mieszkanka Suchego Lasu.  

 

Pani A. Ohirko reprezentująca stowarzyszenie „Lokalni w gminie Suchy Las” poinformowała, że w 

trybie dostępu do informacji publicznej zwróciła się do Urzędu Gminy z zapytaniem o koszty 

przygotowania raportu o stanie gminy i uzyskała odpowiedź, że te koszty wyniosły 8 610 zł.  

W ubiegłym roku Rada Gminy i Wójt „ścieli” kwotę 6 000 zł na nagrody dla uczniów ze Szkoły 

Podstawowej nr 1 argumentując, że taka kwota jest dla budżetu gminnego bardzo istotna. Natomiast, 

na raport wydano 8 610 zł, który zawiera 200 stron. Pani A. Ohirko zwróciła uwagę, że raport 

powinien zawierać autorów, datę sporządzenia, spis treści i tabel, itd. Raport nie zawiera żadnych 

wykresów oraz jakichkolwiek danych porównawczych. W raporcie znalazło się bardzo wiele błędów 

stylistycznych i w bardzo wielu przypadkach korzystano z zasady „kopiuj/ wklej”. Raport zawiera 

różne style pisania i różne stylistyki. Według Pani A. Ohirko można stwierdzić, że raport wygląda  

w ten sposób, iż to co WOKiSS otrzymał od poszczególnych referatów i wydziałów Urzędu Gminy  

to „przekleił” do raportu. Następnie, Pani A. Ohirko odniosła się do poszczególnych kwestii 

merytorycznych opisanych w raporcie zwracając uwagę na poniższe kwestie: 

- strategia rozwoju gminy i brak ocen z realizacji strategii,   

- program ochrony środowiska i brak raportu z realizacji programu w 2020 r.,  

- program rewitalizacji, brak ocen obowiązkowych wskaźników, brak komitetu rewitalizacji,  

- ochrona środowiska na terenie gminy Suchy Las, m.in. brak wyników badania stanu jakość wód  

w jeziorze Chludowskim czy brak wniosków z ekspertyz drzew.  

Zdaniem Pani A. Ohirko ustawa o samorządzie gminnym określa, że w raporcie powinny się znaleźć 
uchwały wykonywane w roku raportowanym, a nie uchwały podjęte. W związku z tym, w raporcie 

powinny zostać opisane wszystkie uchwały, które były wykonywane przez Gminę w roku 

raportowanym. Według Pani A. Ohirko część uchwał, które znalazły się w raporcie zostały w nim 

zamieszczone niezgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. W raporcie pominięto kwestię  
tzw. dostępności. Według mieszkanki raport zawiera 200 stron i odnalezienie w nim potrzebnych 

informacji bez spisu treści jest bardzo trudne. Dokument ten należy ocenić jako nieprzystępny  

dla mieszkańca. Pani A. Ohirko zaznczyła, że jej zdaniem ten raport mógłby zostać napisany dużo 

lepiej. Z lektury raportu można wywnioskować, że w Gminie nie są realizowane strategia gminy, 

program rewitalizacji, ani program ochrony środowiska.   
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Wójt G. Wojtera stwierdził, że każda uwaga i krytyka powinna zostać konstruktywnie wykorzystana. 

W wyniku ubiegłorocznej krytycznej dyskusji nad raportem, obecny raport został przygotowany 

według wytycznych zaproponowanych przez Radę Gminy. Raport, który został opracowany  

w ubiegłym roku za rok 2019 został wówczas poddany krytyce. Wójt zaznaczył, że uwagi 

sformułowane przez p. A. Ohirko mogą być wykorzystane w celu konstruktywnych zmian  

dla stworzenia lepszego opracowania w kolejnym roku.  

 

Radna J. Pągowska podkreśliła, że dokładnie przeczytała cały raport o stanie gminy za 2020 r.  

i zgadza się z opinią p. A. Ohirko w zakresie braków redakcyjnych tego opracowania, m.in. braku 

spisu treści czy spisu tabel. Jednak Radna stwierdziła, że nie zgadza się z opinią, że raport stanowi 

dokumenty, który jest nieprzystępny dla mieszkańca i mieszkańcy nie mogą z niego czerpać 
informacji. Według Radnej fotografie, m.in. z Golęczewa pokazujące rewitalizację zabudowy  

tej miejscowości właśnie powinny się znaleźć w raporcie, w części dotyczącej realizacji działań 
rewitalizacyjnych.  

 

Radna I. Koźlicka stwierdziła, że być może w przyszłości dobrym rozwiązaniem byłoby 

wprowadzenie do raportu analizy mocny i słabych stron Gminy Suchy Las, która stanowiłaby 

syntetyczną informację o sukcesach i kłopotach Gminy, które należy rozwiązać.    
 

Radna J. Radzięda zaznaczyła, że zgadza się w 90%  z wypowiedzią p. A. Ohirko dotyczącej raportu  

o stanie gminy. Radna stwierdziła, że podczas różnych szkoleń czy w ramach współpracy z fundacją 
Batorego przyjrzała się kilku bardzo dobrze przygotowanym raportom. Niekiedy samorządy miejskie, 

które są kilkukrotnie większe niż gmina Suchy Las tworzą bardzo dobre raporty, wypełnione ważnymi 

danymi oraz informacjami i udaje mi się „zmieścić” w 100 stronach. Raport nie powinien być wielką, 
opasłą księgą. Radna stwierdziła, że nie rozumie, dlaczego dokumenty typu raport o stanie gminy, 

zarządzenia Wójta Gminy czy ogłoszenia o konkursach w ramach pożytku publicznego  

są publikowane w BIP w plikach edytowalnych, które mogą być przez każdego pobierającego 

modyfikowane.  

 

Wójt G. Wojtera wyjaśnił, że jednak w zdecydowanej większości nie zgadza się ze stanowiskiem 

przedstawionym przez p. A. Ohirko i Radną J. Radziędę. Z drugiej strony powinno się przyjmować 
konstruktywną krytykę. Wójt Gminy odnoszą się do wypowiedzi tych osób, dotyczących zawartości 

raportu o stanie gminy podał przykład badań jakości wody jeziora strzeszyńskiego i rowu 

złotnickiego, które zlecane są przez Gminę Suchy Las, w celu stałego monitorowania jakości tych 

wód. Gmina w tym celu w ciągu roku zleca ok. 40 badań, ale czy to oznacza, iż Gmina powinna  

z każdego badania przedstawiać mieszkańcom uzyskane wyniki. Według Wójta raport o stanie gminy 

nie powinien zawierać ewaluacji realizacji strategii Gminy, ponieważ jest to zadanie strategii,  

aby dokonywać oceny działań na przestrzeni ostatnich lat. Wójt stwierdził, że raporty dużych miast, 

które zawierają do 100 stron obejmują podstawowe dane i zapewnienia, że realizowane są obowiązki 

gminy/ miasta w poszczególnych dziedzinach, bez podawania szczegółowych informacji. Wójt 

podkreślił, że zostaną wzięte pod uwagę krytyczne sugestie względem raportu. Jednocześnie zdaniem 

Wójta, raport nie może stanowić swego rodzaju strategii i generalnie nie powinien zawierać analizy 

swot. 

 

Pani A. Ohirko zacytowała fragment raportu o stanie gminy za 2020 r. dotyczący zlecania przez 

Gminę ekspertyz dendrologicznych w celu zwiększania ochrony przyrody w roku 2020. Zdaniem  

p. A. Ohirko informacja jest zbyt lakoniczna i nie pozwala na stwierdzenie przez mieszkańca, czy na 

podstawie tych opinii uznano jakiekolwiek drzewa za pomniki przyrody. Informacje zawarte  

w raporcie powinny być przejrzyste i konkretne dla mieszkańców.  
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Wójt G. Wojtera stwierdził, że w ramach podawania krótkiego komunikatu o podjęciu negatywnej 

decyzji można się spotkać z zarzutem braku jej wyjaśnienia lub uzasadnienia. Zdaniem Wójta,  

w przyszłorocznym raporcie zostaną umieszczone krótkie informacje o podsumowaniu danego 

działania lub czynności.  

 

Radny T. Sztolcman zaznaczył, że raport został przygotowany w oparciu o uchwałę jaką podjęła Rada 

Gminy Suchy Las i jeżeli występują jakiekolwiek braki w raporcie, to na przyszły rok można przyjąć 
nową uchwałę lub zmienić obecną uchwałę.  
 

W związku z brakiem dalszych głosów w tym punkcie, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 

przejście do kolejnego punktu obrad.  

 
Ad. 5.  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie ws. udzielenia Wójtowi wotum 

zaufania. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 11: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 1: Radzięda J.,  

Wstrzymujących się – 1: Słowiński G. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/385/21 i tym samym Wójt G. Wojtera otrzymał 

wotum zaufania.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy A. Ankiewicz oraz Wiceprzewodniczący Rady R. Banaszak 

w imieniu Rady Gminy złożyli Wójtowi Gminy gratulacje oraz wręczyli kwiaty.  

 

Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zarządziła 10 minut przerwy w obradach.  

 

Ad. 6 i Ad. 7. 
Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2020  

oraz przedstawienie sprawozdania finansowego Gminy Suchy Las za rok 2020. 
 

Wójt G. Wojtera poinformował, że rok 2020 był to rok pandemii COVID-19. W połowie 2020 r. 

podczas sesji, która odbywała się na hali GOS miała miejsce dyskusja w sprawie gwałtowanego 

załamania dochodów. Niestety, w wielu sektorach gospodarki takie załamanie jednak wystąpiło  

i wielu przedsiębiorców bardzo dotkliwie odczuło skutki pandemii. Patrząc przez pryzmat 

sprawozdania z realizacji budżetu okazało się ostatecznie, że nie było tak źle z finansami gminnymi,  

jak mogło się wydawać w połowie 2020 r. Analizując sprawozdanie z wykonania budżetu można 

stwierdzić, że „mamy” dobre wykonanie trudnego budżetu, w naprawdę trudnym okresie 

pandemicznym. Wójt podkreślił, że Radni otrzymali wszystkie dane dotyczące realizacji budżetu  

w 2020 r. Ponadto, Wójt podziękował wszystkim osobom, które przeanalizowały sprawozdanie  

z realizacji budżetu, w szczególności Komisji Rewizyjnej za bardzo wnikliwą i merytoryczną pracę. 
Wójt bardzo wysoko ocenił opinie sformułowaną przez Komisję Rewizyjną w zakresie wykonania 

budżetu gminy Suchy Las w 2020 r. Wójt podkreślił, że dzięki szybkiej reakcji Urzędu Gminy i Rady 

Gminy kilka razy w minionym roku udało się uniknąć niebezpiecznych sytuacji. W 2020 r. pojawiały 

się także inicjatywy społeczne wychodzące od Rady Gminy, których celem była pomoc mieszkańcom 

w tym trudnym roku.  
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Następnie, Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska przedstawiła prezentację multimedialną dotyczącą 
wykonania budżetu Gminy Suchy Las w 2020 r. Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Skarbnik Gminy podkreśliła, że rok 2020 był rokiem pandemii COVID-19 i w związku z tym, 

sytuacja finansowa jednostek samorządu terytorialnego stała się niepewna. Gminie Suchy Las udało 

się wykonać 99,58% planu dochodów, z uwzględnieniem 29 zmian budżetowych, które miały miejsce 

w ciągu roku. Budżet był dostosowywany do sytuacji i okoliczności wymuszonych pandemią.  
Struktura dochodów w roku 2020 była analogiczna jak w 2019 r. i charakteryzowała się wysokim 

udziałem dochodów własnych. Następnie Skarbnik Gminy omówiła strukturę dochodów, w skład 

której wchodziły subwencja oświatowa, dotacje i dotacje związane z realizacją projektów unijnych. 

Wśród dotacji Skarbnik Gminy wymieniła dotację na realizację przez Gminę zadań zleconych,  

tj. m.in. Program „Dobry Start”, Program 500+ czy świadczenia rodzinne i zaliczki alimentacyjne. 

Ponadto, Gmina otrzymała dotacje majątkowe m.in. dotację z Funduszu Dróg Samorządowych  

czy z Rządowego Funduszu Inicjatyw Lokalnych. W zakresie realizacji projektów finansowanych  

ze środków UE, Gmina otrzymała ponad 7 mln zł na zadania realizowane w latach 2018 – 2020. 

Środki unijne wpływają do Gminy niekiedy nawet dwa lata od zakończenia realizacji zadań 
inwestycyjnych. Skarbnik Gminy zaznaczyła, że dochody własne zostały zrealizowane w ponad 

100%. W dochodach własnych największy udział mają dochody w podatkach i opłatach lokalnych 

oraz udział w podatkach dochodowych PIT i CIT, a następnie dochody przekazywane przez urzędy 

skarbowe oraz dochody z mienia. W związku z pandemią w maju 2020 r. Gmina otrzymała zaliczkę  
z tytułu udziału w podatku PIT w wysokości o 40% niższej niż zakładano na początku 2020.  

To spowodowało niebezpieczeństwo bardzo trudnej sytuacji finansowej Gminy i podjęto decyzje  

o wstrzymaniu niektórych wydatków bieżących i majątkowych w celu zachowania płynności 

finansowej Gminy. W sierpniu 2020 r. została dokonana zmiana budżetu w zakresie zmniejszenia 

dochodów w odniesieniu do udziałów w podatku PIT o 1 350 000 zł, aby urealniać budżet  

do zmieniającej się rzeczywistości. Jednak okazało się, że w IV kwartale dochody te powróciły  

do zadawalającego poziomu, a z CIT dochody zostały wykonane prawie w 200%. W zakresie 

podatków lokalnych 78% stanowił podatek od nieruchomości, a pozostałą część stanowił podatek  

od środków transportowych. Rada Gminy zareagowała na sytuację pandemiczną i 23 kwietnia 2020 r. 

została podjęta uchwała w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z pandemią COVID-19. Pomimo tych zmian 

ostatecznie dochody z podatku od nieruchomości zostały wykonane ponad planowane założenia. 

Odnośnie wpływów z podatku od środków transportowych Skarbnik Gminy poinformowała, że w 

2019 r. dochody z tego podatku wyniosły ponad 10,5 mln zł, a w 2020 r. ponad 10,8 mln zł, co jeżeli 

chodzi o rok pandemiczny jest wynikiem bardzo dobrym. Z Rządowego Funduszu Inicjatyw 

Lokalnych Gmina otrzymała w II edycjach środki w wysokości ponad 5 128 000 zł, z czego, m.in.  

w I edycji 1 120 000 zł zostało przeznaczonych na budowę sali gimnastycznej przy SP 2, a 2 208 000 

zł na budowę kanalizacji sanitarnej wraz z drogami w Golęczewie i w Zielątkowie. W II edycji 

otrzymano m.in. 600 000 zł na budowę ul. Bocznej w Golęczewie, 600 000 zł na budowę ul. Krętej  

w Golęczewie i 600 000 zł na budowę świetlicy wiejskiej w Złotnikach – Wsi. Ponadto, Gmina Suchy 

Las otrzymała środki pochodzące z UE, m.in. w kwocie 3,4 mln zł na adaptację historycznego 

budynku w Chludowie, ponad 3 mln zł na rewitalizację stacji kolejowych na trasie Poznań – Piła, 

węzeł w Złotnikach i ponad 5 mln zł na węzły przesiadkowe w Golęczewie i w Chludowie.  

Skarbnik Gminy podkreśliła, że wydatki zostały wykonane w 83%, co wynika z tego, że z powodu 

pandemii nie udało się wykonać wszystkich zadań budżetowych. W związku z pandemią,  
nie funkcjonowały, m.in. świetlice socjoterapeutyczne, świetlice wiejskie oraz nie był realizowany 

wypoczynek dzieci i młodzieży. Gmina wydała ponad 45 mln zł na zadania oświatowe. Kolejny rok  

z rzędu Gmina odnotowała nadwyżkę operacyjną, która w 2020 r. wyniosła 30,5 mln zł. W związku  

z COVID-19, Gmina poniosła określone wydatki m.in. z tytułu zwolnienia z podatku  

od nieruchomości przedsiębiorców, z czego skorzystały 24 osoby prawne na kwotę ponad 370 000 zł  

i 60 osób fizycznych na 258 000 zł, czyli łącznie na ponad 600 000 zł. Poza tym nastąpił ubytek 

dochodów z tytułu najmu i dzierżawy w wysokości 40 000 zł. Największe straty związane  
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z COVID-19 odnotowano w GOS. Niestety w tzw. tarczach antykryzysowych „zapomniano”  

o zakładach budżetowych, a obiekty sportowe niestety w dużej części były zamknięte. Dzięki pracy 

dyrektor GOS i jej zespołu udało się uniknąć większych perturbacji finansowych i zachowano 

ustawowe wymagania dla funkcjowania zakładu budżetowego. 

Na przeciwdziałanie COVID-19 Urząd Gminy oraz gminne jednostki organizacyjne wydały ponad 

730 000 zł. W skład tych wydatków wchodziły zakupy, m.in. środków ochrony osobistej, środków  

do dezynfekcji czy komputerów do pracy zdalnej.  

Następnie Skarbnik Gminy wymieniła najważniejsze zadania inwestycyjne zrealizowane w roku 2020, 

w tym, m.in. rewitalizację tzw. Starego Baru w Chludowie czy przebudowę skrzyżowania  

ul. Obornickiej i ul. Młodzieżowej w Suchym Lesie.  

Odnośnie sprawozdania finansowego Skarbnik Gminy poinformowała, że w jego skład weszły:  

- bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego,  

- bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- zestawienie zmian w funduszu jednostki, 

- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym.  

Na koniec 2020 r. Gmina Suchy Las posiadała lokaty w wysokości 25 mln zł, stan zadłużenia wyniósł 

ponad 100 mln zł, co stanowi 52% wykonanych dochodów. Gmina mieści się we wszystkich 

ustawowych wskaźnikach odnośnie stanu finansów publicznych. W dalszej kolejności Skarbnik 

Gminy przedstawiła wysokość środków finansowych, które będą mogły zostać wykorzystane  

w 2021 r. z uwagi na niezrealizowanie pewnych zadań w roku 2020 z podziałem na poszczególne 

fundusze.  

Skarbnik Gminy podziękowała Wójtowi Gminy oraz pracownikom Urzędu Gminy i gminnych 

jednostek organizacyjnych za wytężoną pracę w trudny roku pandemicznym, a także za dostarczenie 

informacji i sporządzenie sprawozdania z realizacji budżetu w 2020 r. Skarbnik Gminy podkreśliła,  

że okres sporządzenia sprawozdania zbieg się z jej zachorowaniem na COVID-19 i dlatego szczególne 

podziękowania skierowała do Pani M. Ponikiewskiej z Urzędu Gminy, która zaangażowała się w 

przygotowanie sprawozdania.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Skarbnik Gminy M. Wojtaszewskiej za wyczerpujące 

przedstawienie sprawozdania z realizacji budżetu w roku 2020.  

  

Ad. 8.  
Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu. 
 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska odczytała uchwałę nr SO-20/0954/211/2021 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 28 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii   

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Suchy Las za 2020 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki i objaśnieniami.  

„Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony zarządzeniem Prezesa 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu nr 16/2021 z dnia 1 kwietnia 2021 r. (ze zm.),  

w osobach: Przewodniczący – M. Suchanek, Członkowie – K. Kosmowska, A. Pruska, działając  

na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach 

obrachunkowych, w związku z art. 267 ustawy z  dnia  27  sierpnia  2009  r. o  finansach  publicznych,  

wyraża o przedłożonym przez Wójta Gminy Suchy Las sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 

rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami opinię pozytywną. Uzasadnienie: 

Przedmiotem badania stanowiącym  podstawę do wydania niniejszej opinii było sprawozdanie roczne 

z realizacji budżetu Gminy Suchy Las za 2020 r. oraz informacja o stanie mienia Gminy (przedłożone 

tut. Izbie w dniu 31 marca 2021 r. przez Zastępcę Wójta Gminy Suchy Las, działającego  

z upoważnienia Wójta Gminy Suchy Las). Skład  Orzekający  zapoznał  się  także z  uchwałą  
budżetową  wg  stanu  na  dzień 31 grudnia 2020 r. (po  zmianach),  uchwałą  w  sprawie  wieloletniej 

prognozy  finansowej (po zmianach) oraz ze sprawozdaniami budżetowymi za 2020 rok. Przedłożone  
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sprawozdanie zawiera część tabelaryczną oraz objaśnienia do sprawozdania z wykonania budżetu  

za 2020 rok. W objaśnieniach Wójt zawarł informacje o planowanych i wykonanych dochodach  

i wydatkach. Poinformował o pozyskanych dotacjach, w tym w ramach realizacji projektów  

z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Przy poszczególnych podziałkach    

klasyfikacji zamieszczono opisy dotyczące wykonanych dochodów i wydatków. Wójt omówił 

realizację dochodów, w szczególności przedstawił strukturę wpłat podatkowych, udział zaległości  

w należnościach podatkowych oraz przedstawił działania zmierzające do windykacji zaległości.  

W części opisowej przedstawiono także zadania realizowane z Funduszu Dróg Samorządowych  

oraz wykonanie dochodów i wydatków majątkowych ze środków z Rządowego Funduszu Inwestycji  

Lokalnych  (Fundusz  Przeciwdziałania  COVID-19), ze wskazaniem wartości dofinansowania. 

W części tabelarycznej przedstawiono: 

– dochody i wydatki w szczegółowości określonej zgodnie z uchwałą budżetową, 
– wykonanie wydatków majątkowych Gminy Suchy Las w roku 2020, 

– informacje o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las za 2020 rok. 

Przedstawiono  plan  i  wykonanie  wydatków  na  realizację  programów  finansowanych z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych. W sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2020 rok zawarto informację o stopniu zaawansowania realizacji 

poszczególnych programów wieloletnich. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 r. spełnia 

wymagania określone w art. 267 ust. 1 pkt 1 i w art. 269 ustawy o finansach publicznych.  

W sprawozdaniu z wykonania budżetu Wójt poinformował, że zobowiązania przekraczające plan 

zostały zaciągnięte na podstawie udzielonych upoważnień, wskazując jednocześnie jakie były  

to upoważnienia. W sprawozdaniu wyjaśniono wykonanie wydatków majątkowych na poziomie 

58,64% planu. Na podstawie przeprowadzonego badania Skład Orzekający ustalił, że budżet Gminy 

Suchy Las za 2020 r. zamknął się nadwyżką w wysokości 19.978.947,36 zł (przy planowanym 

deficycie w wysokości 15.265.934,23 zł), bowiem: 

a) dochody  zrealizowano  w  wysokości  196.553.429,23  zł,  co  stanowi  99,58%  planu, w tym: 

- dochody bieżące wykonano w wysokości 173.414.199,94 zł, tj. 102,82% planu, 

- dochody majątkowe wykonano w wysokości 23.139.229,29 zł, tj. 80,53% planu, 

b) wydatki  zrealizowano  w  wysokości  176.574.481,87  zł,  co  stanowi  83,03%  planu, w tym: 

- wydatki bieżące wykonano w wysokości 142.855.735,44 zł, tj. 92,08% planu, 

- wydatki majątkowe wykonano w wysokości 33.718.746,43 zł, tj. 58,64% planu. 

Z powyższego wynika, że wykonane wydatki bieżące są niższe od wykonanych dochodów bieżących, 

co spełnia wymogi art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. W kwocie wydatków wykonanych 

wydatki, które nie wygasły z upływem roku stanowią kwotę 80.000,00 zł – wg sprawozdania Rb-28S 

z wykonania planu wydatków budżetowych jednostki samorządu terytorialnego za okres od dnia  

1 stycznia do dnia 31 grudnia 2020 r. Zgodnie z uchwałą nr XXVIII/312/20 Rady Gminy Suchy Las  

z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2020 ustalono wykaz tychże wydatków w kwocie 80.000,00 zł (wydatki majątkowe).  

W roku sprawozdawczym Gmina zrealizowała przychody budżetu w kwocie 28.487.738,62 zł, w tym: 

z tytułu kredytów, pożyczek i emisji papierów wartościowych w kwocie 20.000.000,00 zł (100% 

planu). Gmina dysponowała również wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 

ustawy o finansach publicznych w kwocie 8.487.738,62 zł (166,57% planu). Rozchody zrealizowano 

w kwocie 9.785.010,84 zł, które dotyczyły spłaty kredytów, pożyczek i wykupu papierów 

wartościowych. Dane te potwierdza sprawozdanie Rb-NDS o nadwyżce/deficycie za okres  

od początku roku do dnia 31 grudnia 2020 r. Na podstawie sprawozdania Rb-Z o stanie zobowiązań 
wg tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji Skład Orzekający ustalił, że zobowiązania Gminy  

na dzień 31 grudnia 2020 r. wynoszą 102.093.538,00 zł, co stanowi 51,94% wykonanych dochodów. 

Na podstawie sprawozdania Rb-28S z wykonania planu wydatków budżetowych jednostki samorządu 

terytorialnego za okres od dnia 1 stycznia do dnia 31 grudnia 2020 r. ustalono, że na koniec okresu 

sprawozdawczego zobowiązania niewymagalne stanowią kwotę 5.986.675,05 zł, a zobowiązania 

wymagalne nie występują. W sprawozdaniu Rb-N – o stanie należności oraz wybranych aktywów 

finansowych, wykazano należności wymagalne w kwocie 3.355.328,47 zł. Dochody i wydatki  
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związane z funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami (rozdz.  90002) wykonane zostały  

w wysokościach odpowiednio: 3.749.572,55 zł (plan: 3.545.982,00 zł) i 5.621.705,51 zł (plan: 

5.915.919,66 zł). Wydatki są wyższe od wykonanych dochodów o kwotę 1.872.132,96 zł. Skład 

Orzekający stwierdził ujawnione uchybienia, rozbieżności w zgromadzonych dokumentach (uchwała 

budżetowa, sprawozdania Rb a sprawozdanie opisowe): 

1. Na str. 5 sprawozdania, w dziale 600 wykazano wykonanie dochodów niezgodnie  

ze sprawozdaniem Rb-27S za IV kw. 2020 r.: 

- § 2950 ujęto w rozdz. 60004 zamiast w rozdz. 60014, 

- w § 6350 w kwocie 1.898.842,88 zł zamiast w kwocie 1.369.867,62 zł; 

2. Na str.  11  sprawozdania,  w  rozdziale  75802  wykazano  dochody  w  §  2920,  natomiast  

w sprawozdaniu Rb-27S za IV kw. 2020 r. dochody zostały sklasyfikowane w § 2750; 

3. Na str. 14 sprawozdania wykazano dochody w dziale 853, natomiast z uchwał oraz sprawozdania 

Rb-27S wynika, iż Gmina nie planowała oraz nie wykonała dochodów w tej klasyfikacji; 

4. Na str. 16-17, w tabeli pn. Analiza zaległości w dochodach niepodatkowych i tabeli pn. 

756.75618.0490 – podział zaległości na poszczególne opłaty, w kolumnie Zaległości 31.12.2020 

wykazano kwoty z kolumny „Saldo końcowe - należności ogółem sprawozdania Rb-27S za IV kw. 

2020 r.; 

5. W załączniku nr 3 do sprawozdania pn. Wykonanie zadań inwestycyjnych w roku 2020, w dz. 801, 

rozdz. 80101 § 6060 nie uwzględniono zadań: 
- Szkoła  Podstawowa  nr  1  w  Suchym  Lesie  -  zakup  urządzenia  wielofunkcyjnego (plan 11.378, 

00 zł), 

- zakup sztandaru w Szkole Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła II w Suchym Lesie (plan 9.000,00 zł),  

co  miało  wpływ  na  kwoty  podsumowania  wydatków  planowanych  i  wykonanych w powyższym 

paragrafie, rozdziale, dziale oraz sumę wszystkich wydatków inwestycyjnych. 

6. W informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las za rok 2020 

kwoty wykonania dochodów (bieżących) oraz wyniku budżetu obrazują stan sprzed korekty 

sprawozdań Rb-27S i Rb-NDS, przesłanych tut. Izbie. 

7. W informacji o stanie mienia komunalnego: 

1) Na str. 14, w tabeli pn. Wydatki poniesione przez Gminę Suchy Las zgodnie z klasyfikacją 

budżetową za okres od dnia 01.01.2020 r. do 31.12.2020 r. dla podziałki klasyfikacyjnej 

700.70005.4300 wykazano wydatki w kwocie 757.880,89 zł, podczas gdy ze sprawozdania Rb-28S 

wynika, iż w powyższej klasyfikacji wykonano wydatki w kwocie 740.610,89 zł; 

2) Na str. 16 w tabeli pn. Budynki, lokale niemieszkalne i inne w poniższych pozycjach podano 

informacje rozbieżne z wykazem mienia za 2019 r.: 

- Przystanki: jest 53; było 95, 

- Wiaty przystankowe: jest 7; było 68, 

- Wiata rowerowa: jest 1, było 3. 

Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił jak w sentencji”. 

 
Ad. 9.  

Przedstawienie informacji o stanie mienia Gminy Suchy Las.  
 
Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska poinformowała, że Radni otrzymali do zapoznania się w 

odpowiednim czasie informację o stanie mienia Gminy Suchy Las i została ona opublikowana  

na stronach BIP Urzędu Gminy. Ponadto, część informacji z tego zakresu znalazła się także w raporcie 

o stanie Gminy. Skarbnik Gminy przywołała najważniejsze dane finansowe. Wśród tych danych 

Skarbnik Gminy wymieniła m.in. wpływy z opłat z tytułu ustanowienia trwałego zarządu, które 

zostały wykonane w 80%, wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości, które 

zostały zrealizowane w 100,19%, wpływy z odpłatnego nabycia nieruchomości wyniosły 5 962 000 zł  

i dotyczyły przede wszystkim sprzedaży niezabudowanych nieruchomości w Suchym Lesie w rejonie 

ul. Zwolenkiewicza i Linkowskiego. Wpływy z tytułu czynszów najmu i dzierżawy wyniosły 

1 898 000 zł, w tym kwota 73 526 zł dotyczyła najmu w zasobie mieszkaniowym.  
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Wójt G. Wojtera stwierdził, że informacja o stanie mienia Gminy ma w dużej mierzy formę 
tabelaryczną i założono, że przesłanie tej informacji do Radnych stanowi rodzaj przedstawienia  

tej informacji, ponieważ trudno byłoby odczytywać podczas sesji Rady Gminy wszystkie dane.  

 

Ad. 10.     

Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej T. Sztolcman podziękował członkom Komisji za intensywną 
pracę w Komisji, która w przedmiocie analizy sprawozdania finansowego Gminy odbyła  

4 posiedzenia. Przewodniczący Komisji skierował podziękowania również do Wójta Gminy, Skarbnik 

Gminy oraz do pracowników Urzędu Gminy, w tym kierowników poszczególnych wydziałów  

i referatów Urzędu. Następnie, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las za 2020.  

„Komisja Rewizyjna Rady Gminy Suchy Las w składzie: Tomasz Sztolcman – przewodniczący, 

Maciej Jankowiak, Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska oraz Michał Przybylski, działając  

na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 199 

ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych opiniuje pozytywnie wykonanie 

budżetu Gminy Suchy Las za 2020 rok i składa do Rady Gminy Suchy Las wniosek o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las za 2020 rok. Szczegółowe uzasadnienie zawarte jest w opinii 

Komisji Rewizyjnej będącej załącznikiem do niniejszego wniosku. Wniosek przyjęto w głosowaniu 

jawnym – jednomyślnie, przy 5 głosach „za”, przy obecności wszystkich członków Komisji. 

Przekazanie niniejszego wniosku do Rady Gminy Suchy Las powierza się Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej”. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji T. Sztolcman przedstawił (w zarysie) opinię Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las o wykonaniu budżetu Gminy Suchy Las za 2020 rok. 

„Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz § 21 

Regulaminu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las (zał. Nr 6 do Statutu Rady Gminy Suchy 

Las) Komisja Rewizyjna opiniuje wykonanie budżetu za rok 2020. 

1. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Suchy Las rozpatrywała sprawozdanie finansowe za 2020 rok, 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

wyrażoną w uchwale Nr SO-20/0954/211/2021 z dnia 28 kwietnia 2021 roku Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Suchy Las 

za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. 

2. Podczas badania sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 r. kierowano się kryteriami: 

legalności, rzetelności, gospodarności i celowości. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 r. badano również w zakresie przestrzegania 

dyscypliny finansów publicznych.  

4. Komisja Rewizyjna stwierdziła, że uchwała nr XIV/182/19 Rady Gminy Suchy Las z dnia 

19.12.2019 r. w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020 zmieniana była 29 razy uchwałami Rady 

Gminy oraz zarządzeniami Wójta (…). Zmiany w planie dochodów i wydatków dokonane 

zarządzeniami Wójta były zgodne z zapisami art. 188 ustawy o finansach publicznych. Wójt  

nie przekroczył upoważnień nadanych mu przez Radę Gminy uchwałą nr XIV/182/19 Rady Gminy 

Suchy Las z dnia 19.12.2019 r. w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020. 

5. W wyniku przeprowadzenia kontroli: 

1) Ustalono, że budżet Gminy Suchy Las za 2020 r. zamknął się nadwyżką w wysokości  

19 978.947,36 zł (przy planowanym deficycie w wysokości 15 265 934,23 zł). 

2) Ustalono, że dochody budżetowe wykonano w wysokości 196 553 429,23 zł, co stanowi 99,58% 

planu, w tym: 

a) dochody bieżące – 173 414 199,94 zł (102,82% planu), 

b) dochody majątkowe – 23 139 229,29 zł (80,53% planu). 
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3) Ustalono, że wydatki budżetowe wykonano w wysokości 176 574 481,87 zł, co stanowi 83,03% 

planu, w tym: 

a) wydatki bieżące – 142 855 735,44 zł (92,08% planu), 

b) wydatki majątkowe – 33 718 746,43 zł (58,64% planu). 

Z analizy powyższych zapisów wynika, że wydatki bieżące są niższe od wykonywanych dochodów 

bieżących, co jest zgodne z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. W toku kontroli Komisja 

ustaliła, że kwota środków, które nie wygasły z upływem roku wynosi 80 000,00 zł. Gmina Suchy Las 

na dzień 31 grudnia 2020 roku dysponowała wolnymi środkami w kwocie 8 487 738,62 zł (…).  

Po dokonaniu całościowej oceny wykonania budżetu Gminy Suchy Las za rok 2020 Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy Suchy Las pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las za 2020 rok”.   

  

Ad. 11.  

Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej T. Sztolcman przedstawił (w zarysie) opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w przedmiocie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy. 

„Uchwała nr SO-20/0955/226/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 15 czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Suchy Las o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2020. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony 

zarządzeniem nr 16/2021 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 kwietnia 

2021 r. (ze zm.), w osobach: Przewodniczący – M. Suchanek, Członkowie – K. Chyra, A. Pruska, 

działając na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 

izbach obrachunkowych, w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, wyraża o przedłożonym przez Przewodniczącą Rady Gminy Suchy Las wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las o udzielenie Wójtowi Gminy Suchy Las absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok następującą opinię (…). Mając powyższe na uwadze, Skład  

Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Suchy Las z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok, został podjęty zgodnie z wymogami prawa i jest należycie 

uzasadniony”.   

 

Ad. 12.  
Dyskusja. 
 

Radny T. Sztolcman stwierdził, że rok 2020 był trudnym rokiem pandemicznym i udało się go Gminie 

przejść „w miarę suchą stopą”. Ze sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 r. wynika,  

że ostateczne dochody były znacznie wyższe od tych planowanych pod koniec 2019 r. Poziom 

wykonania wydatków w 2020 r. był stosunkowo niski, ale wynika to z postępowania 

ostrożnościowego w stosunku do wydatków budżetowych, o którym wspominała Skarbnik Gminy. 

Zdaniem Radnego dobre wykonanie trudnego budżetu 2020 r. daje solidne podstawy do planowania 

wydatków inwestycyjnych w kolejnych latach.  

 

Radna J. Pągowska podziękowała Skarbnik Gminy oraz pracownikom Wydziału Finansowego Urzędu 

Gminy za przygotowanie czytelnego i rzetelnego sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 r.  

Na podstawie zeszłorocznych pytań członków Komisji Rewizyjnej, Wydział Finansowy przygotował 

od razu dodatkowe dane w sprawozdaniu i dzięki temu Komisja nie musiała kierować pytań 
uzupełniających.   
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Wobec braku innych głosów w dyskusji w tym punkcie, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 

przejście do kolejnego punktu obrad sesji.  

 

Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  
z wykonania budżetu.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/386/21. 

 

Ad. 14.  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 

Następnie, Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 12: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Słowiński G. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/387/21 i tym samym Wójt G. Wojtera otrzymał 

absolutorium za rok 2020.  

 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy A. Ankiewicz oraz Wiceprzewodniczący Rady  

R. Banaszak w imieniu Rady Gminy złożyli Wójtowi Gminy gratulacje, a także wręczyli kwiaty.  

 

Wójt G. Wojtera wyraził podziękowania i podkreślił, że wynik finansowy Gminy oraz uzyskanie 

absolutorium to owoc pracy wszystkich pracowników Urzędu, gminnych jednostek organizacyjnych, 

zakładów budżetowych oraz spółek komunalnych. Wójt zaznaczył, że podziękowania należą  
się wszystkim, którzy brali udział w realizacji tego trudnego budżetu roku 2020.  

 

Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zarządziła 10 minut przerwy w obradach.  

 
Ad. 15.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/313/21 Rady Gminy Suchy Las z dnia  

28 stycznia 2021r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Suchy 
Las – budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Śnieżnej”.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska stwierdziła,  

że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt uchwały.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji w tym punkcie, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie  

ws. podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/313/21 Rady Gminy Suchy Las z dnia  
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28 stycznia 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Suchy Las  

– budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Śnieżnej”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/388/21.  

 

Ad. 16.  

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Chludowo  
– budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Słonecznej”.  

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska poinformowała,  

że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 

W dalszej kolejności, wobec brak głów w dyskusji, Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zarządziła 

głosowanie ws. podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Chludowo – budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Słonecznej”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/389/21.  

 

Ad. 17.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVII/181/16 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 marca 

2016 roku w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska zaznaczyła,  

że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy A. Ankiewicz zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę nr XVII/181/16 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 marca 2016 roku w sprawie pomocy 

finansowej dla Powiatu Poznańskiego.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/390/21.  

 

Ad. 18.  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las  

na 2021. 
 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy zgłosiła autopoprawkę do niniejszego 

projektu uchwały. Autopoprawka dotyczyła zmniejszenia wydatków bieżących na zadanie 
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„Paszportyzacja i inwentaryzacja sieci światłowodowej” o kwotę 109 234 zł do kwoty 179 078 zł,  

w tym: 

- paszportyzacja i inwentaryzacja sieci stanowiącej własność spółki GCI Sp. z o.o. – dopłata do spółki, 

łączna kwota 107 000 zł,  

- paszportyzacja i inwentaryzacja sieci będącej własnością Gminy – zakup usług, łączna kwota  

72 078 zł.   

Skarbnik Gminy podkreśliła, że te zmiany miały skutkować w uchwale budżetowej: 

a) wydatki zmniejszyłyby się o kwotę 109 234 zł do kwoty 198 474 937,33 zł,  

b) wydatki bieżące zmniejszyłyby się do kwoty 164 544 522,89 zł (zał. nr 2),  

c) zmniejszyłby się deficyt budżetowy o kwotę 109 234 zł (zał. nr 5).  

 

Następnie, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki 

przedstawionej powyżej przez Skarbnik Gminy do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las na 2021. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 11: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2: Prycińska W., Radzięda W.  

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska zaznaczyła,  

że autopoprawka zaprezentowana przez Skarbnik Gminy uwzględniała wszystkie zmiany, które 

zaproponowała Komisja i tym samym projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

 

W dalszej kolejności, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las na 2021. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 12: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/391/21. 

 

Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2021-2031. 
 

Skarbnik Gminy M. Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy zgłosiła dwie autopoprawki  

do tego projektu uchwały.   

Autopoprawka nr 1 dotyczyła przedsięwzięcia majątkowego „Złotniki Wieś – budowa nowej świetlicy 

wiejskiej” – zwiększano łączne nakłady finansowe oraz limit wydatków o kwotę 700 000 zł – wydatki 

dotyczyły 2022 r. W wyniku postępowania przetargowego wszystkie złożone oferty przewyższają 
kwotę zabezpieczoną na ww. inwestycję.  
Źródłem finansowania miało być: 
- zwiększenie w 2022 r. o kwotę 100 000 zł dochodów z tytułu udziału w podatku dochodowym  

od osób prawnych, 

- nadwyżka 600 000 zł z lat ubiegłych z tytułu niewykorzystanych środków z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych.  
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Autopoprawka nr 2 obejmowała przedsięwzięcie „Paszportyzacja i inwentaryzacja sieci 

światłowodowej” – zadanie na lata 2021 – 2022, tj. zmniejszenie nakładów do kwoty 257 195 zł,  

tj. łącznie o kwotę 463 585 zł: 

- 2021 r.: kwota 179 078 zł (dopłata do spółki GCI Sp. z o.o. – 107 000 zł, zakup usług – 72 078 zł), 

- 2022 r.: kwota 78 117 zł (zakup usług 78 117 zł). 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że powyższe zmiany miały skutkować w przepływach finansowych: 

a) w 2021 r. zmniejszyłby się deficyt o kwotę 109 234 zł i przychody budżetu z tytułu wolnych 

środków w kwocie 5 574 374,02 zł,  

b) zmniejszyłyby się wydatki o kwotę 354 351 zł.  

 

Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki nr 1 

przedstawionej powyżej przez Skarbnik Gminy do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2021-2031. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka nr 1 została przyjęta.  

 

W dalszej kolejności, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 

autopoprawki nr 2 przedstawionej powyżej przez Skarbnik Gminy do projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2021-2031. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 10: Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 3: Ankiewicz A., Prycińska W., Radzięda J. 

Autopoprawka nr 2 została przyjęta.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska powiadomiła,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt uchwały.  

 

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji w tym punkcie, Przewodnicząca Rady Gminy 

zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Suchy Las na lata 2021-2031. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 12: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/392/21. 

 

Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

M. Bajer nadmienił, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała analizowany projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały w sprawie określenia 

wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/393/21. 

 

Ad. 21.  

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 
oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

M. Bajer stwierdził, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Następnie, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały w sprawie 

określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/394/21. 

 

Ad. 22.  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Suchy Las  
na rok szkolny 2021/2022.  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska poinformowała,  

że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca A. Ankiewicz zarządziła głosowanie ws. podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Suchy Las na rok szkolny 

2021/2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/395/21. 
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Ad. 23.  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2428P – ul. Lipowa  

w m. Golęczewo.  
 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

M. Bajer stwierdził, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały. 

 

W dalszej kolejności, Przewodnicząca Rady Gminy A. Ankiewicz zarządziła głosowanie ws. podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Poznańskiego prowadzenia zadania publicznego w zakresie 

zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2428P – ul. Lipowa w m. Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/396/21. 

 

Ad. 24.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań, 

Gminą Czerwonak, Gminą Murowana Goślina oraz Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

M. Bajer podkreślił, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy A. Ankiewicz zarządziła głosowanie ws. podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań, Gminą Czerwonak, Gminą 
Murowana Goślina oraz Gminą Suchy Las w zakresie lokalnego transportu zbiorowego.   

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała numer XXXIV/397/21. 

 

Ad. 25.  
Przyjęcie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej T. Sztolcman poinformował, że wpłynął wniosek Radnej  

J. Radziędy, aby Komisja przeprowadziła kontrolę w Straży Gminnej. Komisja Rewizyjna działa  

w oparciu o plan pracy przyjęty pod koniec roku poprzedzającego lub na podstawie zlecenia Rady 

Gminy, czyli w trybie kontroli doraźnej. Podczas prac Komisji uzgodniono, że w przypadku wniosku 

Radnej J. Radziędy najlepszym rozwiązaniem będzie zmiana planu pracy Komisji.  

 

Następnie, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji w sprawie zmiany planu 

pracy.  

„Na podstawie §36 ust. 2 Regulaminu Rady Gminy Suchy stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu 

Gminy Suchy Las, zwracam się do Pani z prośbą o przygotowanie na najbliższą sesję Rady Gminy 
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Suchy Las uchwały w sprawie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las na rok 

2021. Proszę o wprowadzenie zmian w planach na III kwartał. 

W planie pracy uchwalonym w grudniu 2020 jest: 

III kwartał: 

- Analiza wykonania budżetu Gminy Suchy Las za pierwsze półrocze 2021 roku. 

- Analiza wydatków rzeczowych w jednostkach oświatowych za lata 2019/2020. 

- Analiza dotacji z budżetu dla niepublicznych przedszkoli i żłobków za lata 2019/2020r. 

Wnoszę o zmianę na:: 

III kwartał: 

- Analiza wykonania budżetu Gminy Suchy Las za pierwsze półrocze 2021 roku. 

- Kontrola Straży Gminnej w zakresie gospodarki samochodowej (naprawy, zakupy, zbycie samochodu 

Dacia Duster o numerach rejestracyjnych PZ 6999U, itp.) w okresie 01.01.2019 -30.04.2021. 

Ostateczna wersja planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las po wprowadzeniu 

wnioskowanej zmiany stanowi załącznik do niniejszego wniosku. Wprowadzenie omówionej wyżej 

zmiany jest konieczne w związku z tym, iż Komisja planuje przeprowadzenie kontroli funkcjonowania 

Straży Gminnej w przedstawionym zakresie w związku z interpelacją Radnej Joanny Radziędy  

i wnioskiem, który skierowała ona do Komisji. 

 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany planu 

pracy Komisji Rewizyjnej.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 12: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K.,   

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Koźlicka I. 

Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej została przyjęta.  

 

Ad. 26.   
Apel Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie przyznania specjalnej 

nagrody „Dębowego Liścia” za rok 2020 Mieszkańcom gminy Suchy Las za postawę solidarności 
międzyludzkiej w obliczu pandemii COVID-19. 
 

Radny T. Sztolcman będący autorem apelu odczytał jego treść. 
„Apel nr 1/2021 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie przyznania specjalnej 

nagrody „Dębowego Liścia” za rok 2020 Mieszkańcom gminy Suchy Las za postawę solidarności 

międzyludzkiej w obliczu pandemii Covid-19. Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym, w związku z § 6 ust. 2 pkt 4) Regulaminu Rady Gminy Suchy Las 

stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu Gminy Suchy Las przyjętego uchwałą nr XLIX/568/18 Rady 

Gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r., Rada Gminy Suchy Las apeluje do Wójta Gminy 

Suchy Las o przyznanie specjalnej nagrody Dębowego Liścia za rok 2020 Mieszkańcom Gminy Suchy 

Las za postawę solidarności międzyludzkiej w obliczu pandemii Covid-19. W pierwszych tygodniach 

po ogłoszeniu stanu pandemii na terenie naszej gminy Mieszkańcy bezinteresownie podjęli szereg 

inicjatyw mających na celu wsparcie zarówno międzysąsiedzkie, jak i pracowników służby zdrowia 

niosących pomoc chorym w szpitalach. Należy wspomnieć pracę Pań szyjących maseczki  

i kombinezony oraz osób dostarczających niezbędne materiały do ich powstania. Pamiętać powinno 

się o mieszkańcach zbierających i dostarczających produkty żywnościowe przekazywane 

pracownikom służby zdrowia. Pamiętamy też o akcji Maseczka dla Seniora. Ten specyficzny czas 

miał ponadto wielu cichych bohaterów, których imion i nazwisk nawet nie znamy, a którzy dołożyli 

swoją małą cegiełkę do tego, abyśmy wszyscy mogli bezpiecznie przetrwać ten trudny czas. Mając 

powyższe na uwadze, Rada Gminy Suchy Las apeluje do Pana Wójta o specjalne uhonorowanie 

Mieszkańców, którzy stanęli na wysokości zadania w trudnym dla wszystkich czasie. Radni 
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podkreślają, że odczuwają dumę, mogąc reprezentować w Radzie Gminy Suchy Las taką Społeczność. 
Wnosimy ponadto, aby statuetka nagrody specjalnej została wręczona na ręce Pana Arkadiusza Brysia 

z Golęczewa, który stał się symbolem aktywności Mieszkańców, a następnie została wyeksponowana 

na poczesnym miejscu w holu głównym Urzędu Gminy w Suchym Lesie w taki sposób, aby każdy 

wchodzący do budynku mógł ją zobaczyć”. 

 

Radny T. Sztolcman poinformował, że treść ww. apelu skonsultował z przedstawicielami wszystkich 

klubów w Radzie Gminy Suchy Las. Ponadto, Radny podkreślił, iż odbył rozmowę z p. A. Brysiem, 

który wyraził zgodę na odebranie nagrody w imieniu mieszkańców.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz zarządziła głosowanie 

ws. przyjęcia apelu w sprawie przyznania specjalnej nagrody „Dębowego Liścia” za rok 2020 

Mieszkańcom gminy Suchy Las za postawę solidarności międzyludzkiej w obliczu pandemii  

COVID-19. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K.,  

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Apel został przyjęty jednogłośnie. 

 
Ad. 27. 

Informacje Wójta Gminy.  
 

Odnośnie realizacji zadań inwestycyjnych Zastępca Wójta M. Buliński poinformował o poniższych 

przedsięwzięciach:  

 

• Suchy Las – budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2, termin realizacji – lipiec 

2021 r.: kończą się prace wykończeniowe i rozpoczynają się procedury odbiorowe,  

• Suchy Las – budowa ścieżki rowerowej oraz chodnika w ul. Stefańskiego, budowa ścieżki 

rowerowej w ul. Szkółkarskiej wraz z przebudową linii energetycznej i modernizacją nawierzchni, 

w ul. Szkółkarskiej prace są kontynuowane - w najbliższym tygodniu planowane jest układnie 

masy bitumicznej na ścieżce rowerowej,   

• Suchy Las – Jelonek – Złotniki ścieżka pieszo-rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej (odcinek  

ul. Borówkowa – ul. Pawłowicka): rozpoczęły się prace dotyczące opracowania koncepcji,  

• Suchy Las – budowa ul. Brzask: wykonawca to firmą Anmak z Rogoźna, zakończono budowę 
kanalizacji deszczowej i rozpoczynają się roboty drogowe,  

• Biedrusko – budowa nowego budynku szkolnego:  

W wyniku spotkań konsultacyjnych zgłoszono kilka uwag i sugestii zmian w stosunku  

do wyłonionego wariantu koncepcji; wszystkie uwagi zostały spisane i przekazane do biura 

projektowego. Termin wykonania koncepcji to wrzesień br.,  

• Biedrusko - Przedszkole przy ul. 1 Maja: zadanie polegające na dostosowaniu budynku  

do warunków ochrony ppoż., wykonawca to firma Formatic Sp. z o.o. z Lusowa, zakończyły  

się prace budowlane i rozpoczynają się procedury związane z oddaniem do użytkowania tego 

obiektu,  

• Budowa infrastruktury na osiedlu Kamieni Szlachetnych w Biedrusku, wykonawcą została firma 

Izbruk, rozpoczęto roboty drogowe na ul. Bursztynowej i Brylantowej,  

• Budowa kanalizacji sanitarnej – etap IV Golęczewo Północ, wykonawca PBI KAJA Poznań, 
termin wykonania to czerwiec 2022 r., prace są kontynuowane,  

• Golęczewo – prace kanalizacyjne i wodociągowe – budowa kanalizacji sanitarnej ul. Czereśniowa, 

Polna, Boczna, Kwiatowa, Lipowa, wykonawca firma WUPRINŻ, prace budowlane zostały 
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zakończone i trwa kompletowanie dokumentacji odbiorowej, planowany termin odbioru to lipiec 

2021 r.,  

• Golęczewo i Chludowo – budowa węzłów przesiadkowych wraz z ciągami pieszo-rowerowymi: 

trwają prace porządkowe i rozpoczynają się procedury odbiorowe dla zakresu Golęczewo  

ul. Dworcowa i węzeł przesiadkowy, Chludowo ul. Golęczewska i łącznik; węzeł przesiadkowy 

Chludowo: trwają procedury odbiorowe, prace polegające na uzupełnieniu oznakowania, usunięcia 

chwastów i wykonaniu barierek przy ul. Golęczewskiej będą wykonywane w lipcu br.,  

• Zielątkowo – budowa kanalizacji sanitarnej etap II, tj. ulice Słoneczna, Wspólna, Wyrzykowskiej, 

Morwowa, wykonawca: konsorcjum firm Rokan Chodzież i Infradrog Chodzież, planowane 

rozpoczęcie robót to lipiec br.,  

• Złotniki – modernizacja budynku dworca kolejowego: prace zostały zakończone i trwają procedury 

odbiorowe,  

• Złotniki –  budowa dróg i kanalizacji deszczowej w ul. Granicznej i Żukowej, wykonawca to firma 

Izbruk, roboty budowlane zostały zakończone i niebawem wprowadzana będzie stała organizacja 

ruchu,  

• Jelonek – budowa ul. Św. Michała, wykonawca robót: PBI KAJA, I etap prac został zakończony,  

• Budowa oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las: oczekiwanie na zawarcie umowy w wyłonionym 

wykonawcą – firmą Ragama, termin realizacji to wrzesień br., zakres: 

- Chludowo, ul. Łagiewnicka, 

- Suchy Las, ul. Krótka, ul. Zielińskiego,  

- Złotniki, ul. Jelonkowa (od ul. Pigwowej do ul. Czołgowej); 

Rozpoczęły się prace na ul. Krótkiej, termin realizacji całości zadania to wrzesień 2021 r.  

 

Ponadto, Zastępca Wójta przekazał poniższe informacje dotyczące postępowań przetargowych: 

 

• Chludowo – budowa sieci kanalizacyjnej w ul. Słonecznej, wyłoniono wykonawcę: konsorcjum 

firm Rokan Chodzież i Infradrog Chodzież z ceną 594 675 zł,  

• Modernizacja bieżni lekkoatletycznej wraz z infrastrukturą towarzyszącą przy boisku trawiastym 

GOS w Suchym Lesie, najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Sodex ze Złotnik z ceną 629 760 zł, 

termin realizacji 100 dni,  

• Budowa Urzędu Gminy Suchy Las – projekt, przetarg w przygotowaniu,  

• Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej: najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Grinbud  

z Gniezna z ceną 2 030 000 zł,  

• Budowa monitoringu – trwają ostatnie prace związane z przygotowaniem SIWZ, planowane 

ogłoszenie przetargu to lipiec 2021 r.  

 

Wójt G. Wojtera stwierdził, że Gmina Suchy Las zaprosiła na spotkanie w dniu 19 lipca br. gości  

z zaprzyjaźnionych gmin z Niemiec i z Węgier. Podczas tego spotkania zostaną również uhonorowani 

wybitni mieszkańcy gminy Suchy Las nagrodą „Dębowego Liścia”. Ponadto, Wójt stwierdził, że złoży 

wniosek do Przewodniczącej Rady, aby 19 lipca br. odbyła się nadzwyczajna sesja, która poświęcona 

byłaby ważnym bieżącym sprawą. Materiały zostaną odpowiednio wcześniej przekazane Radnym,  

aby Komisje mogły zapoznać się z zakresem tematycznym uchwał.  

Ponadto, Wójt Gminy poinformował, że Sekretarz Gminy J. Nowak po 23 latach pracy podjęła 

decyzję o przejściu na emeryturę. Do 2008 r. to Rada Gminy powoływała Sekretarza Gminy,  

a obecnie powołanie Sekretarza Gminy odbywa się w oparciu o umowę o pracę. Wójt zaznaczył,  

że na podstawie przepisów ustawy o pracownikach samorządowych podjął decyzję, że Sekretarzem 

Gminy zostanie p. M. Kołodziejczak. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że to duże wyzwanie dla p. M. Kołodziejczaka.    
 

Następnie, Przewodnicząca Rady odczytała pismo J. Nowak, Sekretarz Gminy skierowane do Rady 

Gminy Suchy Las: „Szanowni Państwo, uprzejmie informuję, że z dniem 22.06.2021 r. zakończyłam 
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urzędowanie na stanowisku Sekretarza Gminy Suchy Las w związku z planowanym przejściem  

na emeryturę. Na swoje stanowisko zostałam powołana uchwałą Radą Gminy Suchy Las w 1998 r. 

Minione 23 lata to czas niezwykle intensywnie wypełniony różnorodnymi spotkaniami  

i przedsięwzięciami, w tym współpracą z Radą Gminy i poszczególnymi radami. Serdecznie dziękuję 
za tę współpracę oraz za wiele pouczających doświadczeń. Życzę Państwu pomyślności w działalności 

społecznej oraz zawodowej, a także wszystkiego co najlepsze w życiu osobistym. Z poważaniem 

Joanna Nowak”.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że sesja nadzwyczajna Rady Gminy w dniu 19 lipca br. 

będzie dobrą okazją dla podziękowania Sekretarz Gminy za jej pracę na tym stanowisku.  

 

Wójt G. Wojtera stwierdził, że przyjazd do Suchego Lasu burmistrza Isernhagen Arpada Bogyi także 

związany jest z jego odejściem na emeryturę. Niestety należy traktować ten przyjazd jako pożegnalny.  

 

Informacje Przewodniczącej Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady A. Ankiewicz poinformowała, że 19 lipca 2021 r. (poniedziałek) odbędzie  

się nadzwyczajna sesja Rady Gminy, która poza częścią uroczystą zawierać będzie także część 
roboczą. Część uroczysta tej sesji rozpocznie się o godz. 12:00. O godz. 9:00 rozpocznie się pierwsza 

część sesji – robocza.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady zachęcała do udziału w Narodowym Spisie Powszechnym 2021. 

Przewodnicząca przedstawiła możliwości dotyczące udziału w spisie, jednocześnie podkreślając,  

że udział w spisie jest obowiązkowy, a respondent nie może odmówić rachmistrzowi udziału w 

wywiadzie i przekazania danych. Spis trwa do dnia 30 września br. Przewodnicząca Rady podkreśliła, 

że pomocy w dokonaniu czynności spisowych udziela również Urząd Gminy.    

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o wpływie do Biura Rady następującej korespondencji:  

 

- pismo z dnia 13.06.2021 r. Radnego R. Banaszaka informujące o rezygnacji z członkostwa w klubie 

Radnych „Gmina dla Ciebie” i w związku z tym, klub ulega rozwiązaniu i tym samym rozwiązaniu 

uległa koalicja zawarta w Radzie Gminy; 

Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że tym samym prezydium Rady Gminy będzie złożone  

z niezależnych Radnych, niezwiązanych z żadnym z klubów i współpracujących ze wszystkimi; 

- pismo z Prokuratury Regionalnej w Poznaniu dotyczące uchwały Rady Gminy Suchy Las w sprawie 

ustalenia stawek opłat za korzystanie z przystanków komunikacji publicznej; 

- pismo skierowane przez mieszkańca ul. Kubackiego w Suchym Lesie w sprawie płyt drogowych, 

które zostały zniszczone przez samochody obsługujące pobliską budowę; 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 26.05.2021 r., w którym Kolegium RIO 

stwierdza, że uchwała Rady Gminy Suchy Las nr XXXII/349/21 z dnia 29.04.2021 r. w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2021-2031 została podjęta z naruszeniem 

przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu; naruszenie ma charakter nieistotny;  

- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 26.05.2021 r., w którym Kolegium RIO 

stwierdza, że uchwała Rady Gminy Suchy Las nr XXXII/348/21 z 29.04.2021 r. zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las na rok 2021 została podjęta z naruszeniem 

przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu; sprawa zostanie rozpatrzona dnia 23.06.2021 r.; 

- pismo od Komendanta Straży Gminnej M. Dłużewskiego ws. wniosku Radnej J. Radziędy 

dotyczącego braku wyceny pojazdu o nr PZ 6999U, pismo i załącznik do zapoznania w Biurze Rady; 

- pismo z dnia 28.05.2021 r. UKS Gimnazjon Suchy Las w sprawie sali treningowej dla zająć judo; 

pismo zostanie przesłane do wszystkich Radnych. 
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Wójt G. Wojtera odnoszą się do pisma UKS Gimnazjon dotyczącego udostępnienia sali treningowej 

poinformował, że weryfikowane jest kwestia podłoża pod maty do zajęć judo. To podłoże  

jest warunkiem podnoszonym przez p. H. Kuszę, specjalistę od kwestii prowadzenia i bezpieczeństwa 

treningu. Jeżeli w tym zakresie uda się wypracować kompromis, to prawdopodobnie zajęcia judo będą 
się odbywały w sali przy ul. Konwaliowej w Suchym Lesie.    

 

- pismo (skarga) z 23.05.2021 r. mieszkańców Suchego Las (Państwo G.) na działalność Wójta Gminy 

w sprawie odprowadzania wód z dróg, skarga została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji; 

- sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami  

Pozarządowymi (…);  

- wniosek mieszkanki Chludowa w sprawie ujęcia w budżecie Gminy Suchy Las na rok 2022 zadania 

polegającego na wykupie drogi publicznej; 

- wniosek mieszkańca Poznania w sprawie ujęcia w budżecie Gminy Suchy Las na rok 2022 zadania 

polegającego na wykupie drogi publicznej, wniosek został przekazany do Komisji Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego; 

- wniosek Sołtys wsi Złotkowo S. Sawińskiej dotyczący Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchy Las na lata 2021-2031, wniosek został przekazany do Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego; 

- raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska Gminy Suchy Las w latach 2018 – 2021, 

z perspektywą na lata 2022 – 2025 wraz z harmonogramem realizacji zadań własnych Gminy na lata 

2018 – 2025,  

- zaproszenie na festyn charytatywny „Pomagamy Ani”, którego celem będzie zbiórka pieniędzy  

na operację 10 - letniej mieszkanki Golęczewa Ani Karolewicz, festyn odbędzie się 31 lipca br.  

na boisku sportowym w Golęczewie w godz. 13:00 – 20:00.  

 

Informacje przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Banaszak poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy  

w maju br. nie odbyło się spotkanie przedstawicieli gmin – członków Stowarzyszenia Gmin  

i Powiatów Wielkopolski.  

 

Radny K. Łączkowski stwierdził, że w czerwcu br. nie odbyło się posiedzenie Komisji  

ds. Społecznych, Oświaty i Kultury w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  
 

Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej T. Sztolcman poinformował, że Komisja w okresie od sesji  

w dniu 27 maja br. obradowała kilka razy. Przedmiotem prac Komisji była analiza sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy za 2020 r. oraz przygotowanie dokumentów niezbędnych do procedury 

absolutoryjnej.   

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji K. Łączkowski stwierdził, że Komisja  

odbyła posiedzeniu w dniu 16 czerwca br., którego przedmiotem była analiza skargi na Wójta Gminy 

skierowanej przez Państwa G.  

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Pągowska przekazała 

informację, że Komisja w czerwcu br. odbyła dwa posiedzenia. Tematem pierwszego spotkania była 

kwestia paszportyzacji i inwentaryzacji sieci teletechnicznej spółki GCI, a także sieci należącej  

do Gminy. Przedmiotem drugiego posiedzenia Komisji było opiniowanie projektów uchwał  

na niniejszą sesję Rady Gminy.   
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

M. Bajer zaznaczył, że Komisja odbyła posiedzenie w dniu 23 czerwca br., którego przedmiotem  

była dyskusja w sprawie Programu Ochrony Środowiska Gminy Suchy Las oraz funkcjowanie szkół  

w okresie pandemii COVID-19. W posiedzeniu Komisji uczestniczyli kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska Urzędu Gminy W. Orczewski oraz kierownik Referatu Oświaty i Sportu V. Pałącarz. 

Ponadto, opiniowano projekty uchwał na niniejszą sesję.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych J. Radzięda poinformowała,   

że Komisja w czerwcu br. obradowała jeden raz. W ramach tego posiedzenia odbyło się spotkanie  

z rodzicami i dyrekcją przedszkola „Akademos” w Złotnikach. Komisja w dalszym ciągu będzie 

analizować problem zgłoszony przez rodziców dzieci uczęszczających do tego przedszkola.   

 
Ad. 28. 

Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Banaszak poinformował, że wpłynęła odpowiedź Wójta Gminy 

z dnia 10 czerwca br. na zapytanie Radnej J. Radziędy w kwestii usuwania pojazdów bez tablic 

rejestracyjnych. Na prośbę Radnej J. Radziędy treść odpowiedzi Wójta została odczytana  

przez Wiceprzewodniczącego Rady R. Banaszaka. 

„Odpowiadając na Pani zapytanie z dnia 27 maja 2021 r. uprzejmie informuję, że sprawy usuwania 

pojazdów bez tablic rejestracyjnych lub nieużywanych realizowane przez Straż Gminną Gminy Suchy 

Las prowadzi Komendant Straży Gminnej p. M. Dłużewski. Obecnie Komendant przebywa na urlopie 

wypoczynkowym. Odpowiedź na Pani zapytanie zostanie udzielona przez p. M. Dłużewskiego do dnia 

6 lipca br.”.   

 

Następnie, Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował o odpowiedzi Wójta Gminy  

na interpelację Radnego M. Przybylskiego z 17 maja br. w sprawie petycji dotyczącej organizacji 

ruchu pomiędzy ul. Lipową w Złotkowie, a ul. Pawłowicką w Złotnikach. Odczytano treść 
odpowiedzi.  

„Odpowiadając na Pana interpelację z dnia 17 maja 2021 r. (data wpływu do Urzędu Gminy),  

w sprawie petycji dotyczącej organizacji ruchu pomiędzy ul. Lipową w Złotkowie, a ul. Pawłowicką  
w Złotnikach, przedstawiam poniżej informację w temacie zapytania. Zgodnie z pismem z dnia 

20.11.2019 r., skierowanym do Pani Sołtys Sylwii Sawińskiej, wykonana została dokumentacja 

projektowa, uwzględniająca dwie drogi serwisowe, odrębną dla strefy zamieszkania i dla zabudowy 

działalności gospodarczej. Przyjęte rozwiązanie, zamyka bezpośredni wylot z ul. Lipowej  

na ul. Obornicką w Złotkowie i kieruje ruch, na skrzyżowanie z sygnalizacją świetlną w rejonie 

wylotu ul. Północnej, które łączy obie strefy. Po przeprowadzonej analizie, na   podstawie  wykonanej   

koncepcji ustalono, że ruch z planowanego osiedla na przedłużeniu ul. Pawłowickiej, skierowany 

zostanie przebudowaną ulicą Pawłowicką, do zmodernizowanego skrzyżowania z sygnalizacją 
świetlną ulic Obornickiej i Pawłowickiej. Powyższe rozwiązania podnoszą bezpieczeństwo  

na  skrzyżowaniach,  oddzielają  ruch dla każdego z rodzajów zabudowy, umożliwiają w przyszłości 

połączenie inwestycji gminnej z planami GDDKiA. Odnosząc się do oświadczenia Rady Gminy 

Suchy Las z dnia 23.01.2020 r. informuję, że przyjęty układ komunikacyjny, powstał na bazie analiz  

i konsultacji ze specjalistami z dziedziny drogownictwa. Stanowi optymalne rozwiązanie łączące 

potrzeby wszystkich stron i gwarantujące bezpieczeństwo wszystkim użytkownikom”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady R. Banaszak powiadomił, że wpłynęła odpowiedź Wójta Gminy dotycząca 

interpelacji Radnej J. Radziędy z dnia 27 maja br. w sprawie uzupełnienia odpowiedzi na interpelację 
z dnia 4 maja 2021 r. Do zapoznania się w Biurze Rady oraz na stronach internetowych BIP Urzędu 

Gminy.  
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Ponadto, do Rady Gminy wpłynęła odpowiedź Wójta Gminy z 10 czerwca br. na kolejną interpelację 
Radnej J. Radziędy z dnia 27 maja br., w której poinformowano, że szczegółowe wyjaśnienia zostaną 
udzielone w terminie późniejszym, do dnia 6 lipca 2021 r.  

 

Poza tym, Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował o kolejnych dwóch odpowiedziach Wójta 

Gminy z dnia 15 czerwca 2021 r. i z dnia 18 czerwca br. na interpelacje J. Radziędy z dnia 31 maja 

2021 r. w sprawie zbywania środków majątkowych Gminy.  

 

Ad. 29.   
Wolne głosy i wnioski.  
 

Radna J. Radzięda zapytała Wójta Gminy o strukturą zatrudnienia w Straży Gminnej i zasady 

zastępowalności Komendanta Straży Gminnej. Radna stwierdziła, że nie widzi zasadności co do 

przedłużania terminu udzielenia odpowiedzi na interpelacje z powodu nieobecności Komendanta. 

Zdaniem Radnej, skoro Straż Gminna jest częścią Urzędu Gminy, to Wójt powinien mieć dostęp  

do wszystkich dokumentów, o które Radna wnosiła w swojej interpelacji.  

 

Wójt G. Wojtera poinformował, że po zapoznaniu się z treścią interpelacji uznał, iż przesunięcie 

terminu udzielenia odpowiedzi nie wpłynie negatywnie na bezpieczeństwo Gminy i na jakość 
załatwienia tej kwestii. Wójt uznał, że Komendant będzie najbardziej właściwą osobą  
do przygotowania odpowiedzi na interpelację, z uwagi na znajomość dokumentów i posiadaną wiedzą. 
Wójt podkreślił, że gdyby uznał to za konieczne, to dostęp do dokumentów ma nieograniczony i w 

każdej chwili może z niego skorzystać. Istniała także możliwość wezwania Komendanta do skrócenia 

urlopu. Wójt zdecydował, że najlepszym rozwiązaniem będzie udzielenie odpowiedzi w terminie 

późniejszym i poinformowanie o tym Radnej.  

 

Radna J. Radzięda podkreśliła, że interpelacje wpłynęły na tydzień przed udaniem się Komendanta  

M. Dłużewskiego na urlop. Zdaniem Radnej, przed udzieleniem zgody Komendantowi na urlop, Wójt 

powinien się zorientować, czy wszystkie jego obowiązki zostały zrealizowane. Radna J. Radzięda 

zaznaczyła, że w Straży Gminnej występuje stanowisko Zastępcy Komendanta i odpowiedź  
na interpelację powinien przygotować właśnie Zastępca Komendanta.  

 

Wójt Gminy stwierdził, że plan urlopowy Komendanta Straży Gminnej został wcześniej zatwierdzony 

i Komendant jak każdy pracownik miał prawo zorganizować wyjazd urlopowy odpowiednio 

wcześniej. Podpisywanie wniosku urlopowego jest ostatnim elementem, który często poprzedzony  

jest wcześniejszymi przygotowaniami. W związku z wnioskiem Radnej J. Radziędy o zajęcie  

się kwestią poruszoną w interpelacji przez Komisję Rewizyjną, Wójt Gminy polecił Komendantowi 

Straży Gminnej stały kontakt z Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Wójt podkreślił, że uznał,  

iż udzielenie odpowiedzi na interpelację kilka dni później nie wpłynie na jakość załatwienia sprawy. 

Późniejsze udzielenie odpowiedzi na interpelację nie wpłynie na opóźnienie postępowania 

prowadzonego przez Komisję Rewizyjną. Wójt Gminy zaznaczył, że być może mógłby się tą sprawą 
zająć Zastępca Komendanta, ale wymagałoby to konieczności konsultacji z Komendantem 

przebywającym na urlopie.   

 

Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel zapytała, czy operatorzy internetowi, do których zwracała się Gmina 

w sprawie kanalizacji teletechnicznej udzieli odpowiedzi. Ponadto, Sołtys stwierdziła, że na 

posiedzeniu jednej z komisji Rady Gminy, Wójt zadeklarował, że zostanie przygotowany kosztorys 

wykonania kanalizacji teletechnicznej przy okazji prac związanych z kanalizacją sanitarną.  
 

Wójt G. Wojtera poinformował, że Gmina skierowała zapytania do operatorów telekomunikacyjnych  

i do Urzędu Komunikacji Elektronicznej o wyjaśnienie kwestii sieci światłowodowych, które  

po inwentaryzacji zostały ujęte na mapach i w majątkach operatorów. Dotychczas wpłynęła jedna 
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odpowiedź dotycząca ul. Wodnej, Błękitnej i Lazurowej w Golęczewie. Opracowywane kosztorysy 

mają dotyczyć części drogowej inwestycji, ale nie są jeszcze gotowe. W sytuacji, gdy realizowana jest 

wyłącznie kanalizacja sanitarna i nie została opracowana dokumentacja techniczna dotycząca 

kanalizacji teletechnicznej, to nie ma możliwości przygotowania kosztorysu. Wójt podkreślił, że jeżeli 

będzie realizowana część drogowa inwestycji, to Gmina na pewno wykonana kanalizację 
teletechniczną.  
 

Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel zapytała, w jakim czasie planowana jest realizacja części drogowej 

inwestycji w Golęczewie.  

 

Wójt G. Wojtera stwierdził, że oprócz zadań, które są ujęte w budżecie pojawia się kwestia 

planowania innych zadań. Jednak wyłania się problem ze spółką Aquanet S.A. w grupie inwestycyjnej 

tzw. zadań nieopłacalnych. Niestety, inwestycje w Golęczewie i w Zielątkowie są dla spółki 

inwestycjami nieopłacalnymi z ekonomicznego punktu widzenia, ale są opłacalne ekologicznie. Do tej 

dyskusji trzeba będzie powrócić we wrześniu br. Zadania drogowe w Golęczewie i w Zielątkowie, 

których obecnie nie ma w budżecie będą musiały się pojawić na rok 2022 i w WPF na lata 2022  

– 2024. Gmina, chciałaby realizować te inwestycje „modułami”, czyli grupami w skład których 

wchodzić będą 3 – 4 ulice z tego samego rejonu.  

 

Radny Z. Hącia zapytał Wójta Gminy o projekt i wykonie remontu boiska wraz z budową bieżni  

przy Szkole Podstawowej w Chludowie. Z informacji uzyskanych w Urzędzie Gminy wynika, że nie 

został jeszcze wyłoniony projektant dla tego zadania. Projektant powinien skonsultować się  
z nauczycielami w celi najlepszego zaprojektowania rozwiązań dla uczniów i dla nauczycieli. Radny 

zaznaczył, że dyskusja dotycząca remontu tego boiska trwa od 5 lat. Obecny stan boiska zagraża 

bezpieczeństwu jego użytkowników.  

 

Wójt G. Wojtera stwierdził, że Urząd Gminy jest na etapie wyboru projektanta przebudowy boiska. 

Wójt zaznaczył, że liczy, iż uda się uzyskać dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych na realizację tego 

zadania.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Banaszak poinformował, że 2 czerwca br. w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego zostały opublikowane zmiany do Statutu Gminy Suchy 

Las, które weszły w życie od 16 czerwca 2021 r. W związku z tym, Wiceprzewodniczący zaapelował 

o opublikowanie tekstu jednolitego Statutu na stronach BIP Urzędu Gminy i następnie przybliżył 

najważniejsze treści Statutu wprowadzone zmianą, która weszła w życie od 16 czerwca br.    

 

Radna W. Prycińska poruszyła kwestię budowy ścieżki rowerowej w ul. Szkółkarskiej w Suchym 

Lesie. Radna zapytała o sprawę bezpiecznego poruszania się pieszych w rejonie „przesmyka”  

na odcinku pomiędzy ul. Jagodową i ul. Borówkową. 
 

Wójt G. Wojtera poinformował, że nie ma możliwość zastosowania szykan drogowych w tym 

miejscu, ale zostanie wprowadzone odpowiednie oznakowanie drogowe, które będzie dla wszystkich 

widoczne. Niestety, nie ma możliwość wykonania przejścia dla pieszych w tym miejscu. Wójt 

zaznaczył, że przez jezdnie można przechodzić nie tylko poprzez wyznaczone miejsca przejścia  

dla pieszych, ale wówczas trzeba zachować szczególną ostrożność. Zostanie zastosowane 

odpowiednie oznakowanie ostrzegające kierujących rowerami oraz pieszych.  

 

Radna W. Prycińska zapytała, czy przy wyjściu z „przesmyku” na ulice będzie zastosowany „slalom” 

z barierek zabezpieczających, aby dzieci nie wybiegały bezpośrednio na jezdnię i ścieżkę rowerową.  
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Wójt G. Wojtera stwierdził, że istnieje możliwość zamontowania takiego rozwiązania, ale wyłącznie 

na chodniku, a nie na ścieżce rowerowej. To przejście jest bardzo wąskie, a więc poza dwoma 

barierkami nie uda się zamontować innych urządzeń.  
 

Radny G. Słowiński poruszył kwestię wniosku mieszkańców Złotnik dotyczącego wywołania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego we wschodniej części osiedla, aby uregulować 
funkcjowanie w tym rejonie działalności gospodarczej, co było związane z działalnością firmy Solar  

– Project. Radny zapytał o plany wywołania tego planu miejscowego.  

 

Wójt G. Wojtera poinformował, że udzielił odpowiedzi na pytanie mieszkańców. Wniosek 

mieszkańców zanim została udzielona odpowiedź został skonsultowany z Gminną Komisją 
Urbanistyczną. Komisja stwierdziła, że nie powinno się bieżących problemów sąsiedzkich związanych 

z mieszaniem się funkcji korzystania z przestrzenni rozwiązywać poprzez uchwalanie planów 

miejscowych. Komisja wzięła pod uwagę poziom zurbanizowania tego obszaru Złotnik. Wójt 

zaznaczył, że on podziela stanowisko Gminnej Komisji Urbanistycznej. Nawet, gdyby taki plan został 

przyjęty, to nie może on zmienić obowiązującej zabudowy. Dotychczas powstała zabudowa nie ulega 

zmianie wraz z przyjęciem planu miejscowego. Problem, który występuje w Złotnikach powinien  

być rozwiązany przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego.   

 

Radny G. Słowiński podkreślił, że celem mieszkańców nie była rozbiórka istniejącej zabudowy,  

ale zabezpieczenie na przyszłość ładu przestrzennego, aby nie dochodziło do sytuacji, która obecnie 

funkcjonuje w Złotnikach. Poza tym, Radny zwrócił uwagę na problem częstych wyłączeń prądu  

w Złotnikach. Radny zapytał, czy Gmina może w takich kwestiach zainterweniować w spółce Enea 

S.A. Ponadto, Radny G. Słowiński zaznaczył, że docierają do niego głosy mieszkańców Złotnik 

odnośnie zmniejszenia ciśnienia wody w kranach. Radny zapytał o możliwość rozmów ze spółką 
Aquanet w kwestii polepszenia ciśnienia wody.  

 

Wójt G. Wojtera poinformował, że odbył kilka rozmów telefonicznych z mieszkańcami Złotnik  

w sprawie wyłączeń prądu. Gmina zwróci się do Enea S.A z odpowiednim pismem i to samo Wójt 

zaproponował mieszkańcom, z którymi rozmawiał na ten temat. Problem z odpowiednim poziomem 

zapewnienia energii elektrycznej, m.in. dla Złotnik miał zostać rozwiązany po wybudowaniu punktu 

GPZ przy ul. Złotnickiej w Złotnikach. Budowa tej inwestycji została wstrzymana z uwagi na konflikt 

pomiędzy Enea S.A. a wykonawcą. Dyrekcja ds. inwestycji Enea zapewnia, że w okresie ok. 2 

miesięcy prace ruszą ponownie. Jeżeli chodzi o Aquanet, to kwestia ciśnienia wody w sieci zostanie 

poruszona na najbliższym walnym zebraniu akcjonariuszy. Poza tym, niezależnie Gmina wystosuje  

do spółki Aquanet S.A. odpowiednie pismo w tej sprawie.  

 

Radny G. Słowiński zapytał, czy może mobilizować mieszkańców Złotnik do kierowania pism  

do Enea S.A. dotyczących poprawy ciągłości dostarczania energii elektrycznej i zmniejszenia przerw 

w dostawach.       

 

Wójt G. Wojtera podkreślił, że im więcej pism, im większa presja wywierana będzie na spółki Enea  

i Aquanet, tym szybciej mogą zostać rozwiązane te problemy. Te spółki nie są urzędami, ale wydaje 

się, że osoby pracujące w tych podmiotach myślą bardziej „urzędniczo” niż pracownicy Urzędu 

Gminy Suchy Las.  

 

Radny K. Łączkowski zaapelował do Wójta o zwiększenie zaangażowania Straży Gminnej  

w monitorowanie bezpieczeństwa i porządku na terenie Biedruska. Zdaniem Radnego powinna zostać 
zwiększona ilość patroli Straży Gminnej w Biedrusku, zwłaszcza w godzinach popołudniowych.  

Poza tym, Radny stwierdził, że bardziej przydatnym byłoby, gdyby patrol Policji wykonywał swoje 

działania w centrum Biedruska niż stał ukryty przy drodze biegnącej przez poligon.  
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Radna J. Pągowska poinformowała, że prześle członkom Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego odpowiedź Gminnej Pracowni Urbanistycznej odnośnie wniosku mieszkańców 

Złotnik dotyczącego wywołania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie 

Złotnik - Osiedla.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy zaapelowała do Wójta o zwrócenie uwagi przez pracowników Urzędu 

Gminy na stan studzienek kanalizacji deszczowej na terenie gminy, które po ostatnich ulewach  

są „zapchane” przede wszystkim sianem i trawami. Sytuacja ta jest szczególnie widoczna, m.in.  

w Suchym Lesie przy ul. Bogusławskiego i Rolnej, które położone są dość nisko. Przewodnicząca 

Rady zaapelowała o dokonanie przeglądu stanu studzienek kanalizacji deszczowej na obszarze całej 

gminy.  

  

Ad. 30.   

Zamknięcie sesji. 
 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy A. Ankiewicz zamknęła  

XXXIV sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 24 czerwca 2021 r. o godz. 21:30. 
 

 

Sporządził:  Przewodnicząca Rady 

 Marcin Kołodziejczak    Gminy Suchy Las 

                                                                                                                            Anna Ankiewicz 

 

 

 

 

 

 

Załącznik: 

Prezentacja multimedialna z wykonania budżetu Gminy Suchy Las za rok 2020.  

  

 



Sprawozdanie za rok 2020
Z wykonania budżetu Gminy Suchy Las



WYKONANIE DOCHODÓW – kwota  
196 553 429,23 PLN co stanowi 99,58 % planu
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DOCHODY WŁASNE                          
wykonano w 103,88%
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Wykonanie dochodów z podatków 
lokalnych = 101,78%

Podatek od nieruchomości
78%

Podatek rolny
0%

Podatek leśny
0,2%

Podatek od środków transportowych
22%

UDZIAŁ PODATKÓW W NALEŻNOŚCIACH PODATKOWYCH GMINY 2020R



Wykonanie dochodów z podatków i 
opłat lokalnych = 100,80%

90%

1%

7% 2%

podatki i opłaty lokalne

podatki oplaty za przedszkola opłata śmieciowa opłata adiacencka, pas drogowy



Podatek od nieruchomości – 102,40% -wysokie wykonanie pomimo zastosowania

ulg w związku z pandemią i przeciwdziałaniem skutkom COVID-19 dla

przedsiębiorców i mieszkańców - Rada Gminy Suchy Las podjęła uchwałę nr

XVII/213/20 RADY GMINY SUCHY LAS z dnia 23 kwietnia 2020 r. w sprawie

zwolnienia z podatku od nieruchomości przedsiębiorców, których płynność

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji

ekonomicznych z powodu COVID-19 – po analizie wniosków o udzielenie ulg w

związku z pandemią dokonano zmniejszenia planu na sesji 27.08.2020 roku

uchwałą nr XXIII/257/2020 – w podatku od nieruchomości od osób prawnych o

kwotę 1 000 000,00 zł, od osób fizycznych o kwotę 500 000,00 zł,
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L.p. Nazwa zadania

Wartość 

dofinansowania ze 

środków RFIL

Wartość 

dofinansowania ze 

środków RFIL 

ujęta w budżecie 

na rok 2020

1

Suchy Las - budowa sali 

gimnastycznej przy Szkole 

Podstawowej nr 2

1 120 000,00 1 120 000,00    

2

Budowa kanalizacji sanitarnej w 

raz z drogami w Golęczewie i 

Zielątkowie oraz wymiana sieci 

wodociągowej w Golęczewie z 

azbestowej, budowa 

skrzyżowania w Golęczewie ul. 

Dworcowa, Tysiąclecia i Lipowej

2 208 206,00 2 208 206,00    

3
Budowa ulicy Bocznej 

Golęczewie 
600 000,00 x 

4.
Budowa ulicy Krętej w 

Golęczewie 
600 000,00 x 

5.
Budowa świetlicy wiejskiej w 

Złotnikach Wsi
600 000,00 x 

RAZEM 5 128 206,00 3 328 206,00



WYKONANIE WYDATKÓW BUDŻETOWYCH –
176 574 481,87 PLN= 83,04 %
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Wydatki bieżące stanowiły 142 855 735,44 zł
Dochody bieżące stanowiły 173 414 199,94 
zł 
� Nadwyżka operacyjna za rok 2018 = 28 1510 747 zł

� Nadwyżka operacyjna za rok 2019 = 29 102 839 zł

� Nadwyżka operacyjna za rok 2020 = 30 558 464,5 zł



INFORMACJA O SKUTKACH FINANSOWYCH PONIESIONYCH PRZEZ GMINĘ 
SUCHY LAS W ZWIĄZKU Z COVID-19

� Zwolnienia w podatku od nieruchomości na podstawie art. 15 p ustawy z dnia 2 
marca 2020 kwota 628 914 zł ( skorzystało 24 os. prawnych na kwotę 370 243 zł 
oraz 60 osób fizycznych na kwotę 258 671 zł) 

� Ubytek w dochodach z tytułu najmu i dzierżawy – kwota 40 000 zł

� Ubytek w dochodach GOS – kwota 2 276 770 zł ( w tym wpływy z biletów, 
nauka pływania, najem pomieszczeń)

� Poniesione wydatki bieżące na przeciwdziałanie COVID-19 – kwota 735 574 zł

Wydatki bieżące dotyczą zakupu środków ochrony osobistej dla pracowników Urzędu, 

szkół, OPS, strażaków, środków do dezynfekcji w budynkach szkolnych, przedszkolnych, 

świetlicach, remizach, zakupu laptopów do pracy zdalnej dla uczniów, nauczycieli i kadry 

urzędniczej itp., usługi -dotyczą przystosowania miejsc pracy do obsługi klienta np. ścianki 
z pleksi itp.



Modernizacja historycznego budynku w 
Chludowie- łączne nakłady 7,03 mln zł, w 
tym środki unijne 3,48 mln



Przebudowa dworca w Złotnikach – łączne 
nakłady 3,096 mln, w tym środki unijne 0,24 
mln



Przebudowa skrzyżowania ul. 
Młodzieżowa/Obornicka w Suchym Lesie – łączne 
nakłady 3,073 mln, w tym Fundusz Dróg 
Samorządowych 1,37 mln



Sprawozdanie finansowe 2020
Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego
Suma aktywów 2019 Suma aktywów 2020 Różnica %2019/2020 procentowa różnica

495 020 539,68 515 398 541,08 20 378 001,40 104,12 4,12
Suma pasywów 2019 Suma pasywów 2020 Różnica %2019/2020 procentowa różnica

495 020 539,68 515 398 541,08 20 378 001,40 104,12 4,12

Bilans z wykonania budzetu jednostki samorządu terytorialnego
Suma aktywów 2019 Suma aktywów 2020 Różnica %2019/2020 procentowa różnica

22 712 756,38 41 558 303,50 18 845 547,12 182,97 82,97
Suma pasywów 2019 Suma pasywów 2020 Różnica %2019/2020 procentowa różnica

22 712 756,38 41 558 303,50 18 845 547,12 182,97 82,97

Zestawienie zmian w funduszu jednostki
Fundusz  2019 Fundusz 2020 Różnica %2019/2020 procentowa różnica

483 517 563,61 504 898 160,00 21 380 596,39 104,42 4,42

Rachunek zysków i strat jenostki (wariant porównawczy)
Zysk(strata)netto  2019 Zysk(strata)netto  2020 Różnica %2019/2020 procentowa różnica

42 588 149,29 64 126 042,46 21 537 893,17 150,57 50,57

Stan lokat na koniec roku 2020
konto organ 25 000 000,00
Razem 25 000 000,00

Stan zadłużenia na koniec roku 2020

102 093 538,00
51,94% dochodów 

wykonanych 


